
BORRADOR DEL ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA
DE LA CORPORACIÓN CELEBRADA POR EL PLENO DEL AYUNTAMIENTO

EL DÍA 27 DE JUNIO DE 2024

En la villa de Calvià, Comunidad Autónoma de las Islas Baleares, siendo las diez horas y cuatro minutos
del día 27 de junio de 2024, previa convocatoria en forma, se reúnen en la sala de plenos del Ajuntament
de Calvià los representantes de los grupos políticos del consistorio que se mencionan, bajo la presidencia
del  Alcalde,  Sr.  Juan  Antonio  Amengual Guasp,  y  con  la  asistencia  de  la  secretaria  accidental  por
delegación,  Sra.  Francisca  Torres  Arabí,  con  el  objeto  de  celebrar  sesión  ordinaria  del  Pleno  del
Ayuntamiento. 

ASISTENTES:

Alcalde-Presidente:  Sr. Juan Antonio Amengual Guasp
 

Concejales: Sra. María Isabel Bonet Saum
Sr. Jaime Bujosa Arbona
Sra. María Esperanza Catalá Ribó

                                          Sra. Alba Cuenca Cuenca
Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez
Sra. Natividad Francés Gárate
Sr. Simón Fuentes Mackintosh
Sra. María Dolores Godoy Alcoy
Sra. Marta López Expósito
Sr. Miguel Ángel Máñez González
Sr. Jabo Martínez Rodríguez
Sr. Borja Martorell Enseñat
Sr. Manuel Mas Sánchez
Sr. Alfonso Molina Jiménez
Sra. Elisa Monserrat Mayol
Sra. Francisca Muñoz Alcaraz
Sra. Marina Pallicer Sánchez
Sra. Bárbara Portells Sabater
Sra. Juana María Prats Vidal
Sr. Juan Recasens Oliver
Sra. María del Carmen Rojano Pérez
Sr. Francisco Javier Tascón Piña
Sra. María Teresa Tena Iturrizaga
Sr. Juan Thomás Quetglas

Interventora acctal. pd:     Sra. Natalia Pons Trolese 

Secretaria acctal.pd.:      Sra. Francisca Torres Arabí 

Esta acta se ha redactado utilizando la aplicación informática “VideoActa”, y se puede acceder de forma
automática, desde los enlaces vinculados que se encuentran en cada punto del orden del día, al video del
acta de la sesión, en el que están registradas todas las intervenciones. Tanto esta acta como el video de la
sesión se han grabado electrónicamente, de acuerdo con la legislación vigente.

En el transcurso de la sesión plenaria se hizo un receso desde las doce horas y once minutos hasta las
doce horas y veinticinco minutos, momento en el que se reinició la sesión.

1.  LECTURA Y  APROBACIÓN  DEL  BORRADOR  DEL  ACTA CORRESPONDIENTE  A LA SESIÓN
ORDINARIA DE DÍA 30.05.24.

La corporación plenaria, por unanimidad, aprueba el borrador del acta señalada.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =1  



2. PROPUESTA PARA APROBAR ACATAR Y CUMPLIR LAS RESOLUCIONES JUDICIALES FIRMES
DICTADAS POR DISTINTOS ÓRGANOS JUDICIALES EN EL PERÍODO ENTRE EL 14 DE MAYO Y EL
10 DE JUNIO DE 2024.

Se  da  cuenta  de  la  siguiente  propuesta,  dictaminada  favorablemente  por  la  Comisión  Informativa  de
Asuntos Generales:

“Las resoluciones dictadas por diferentes órganos judiciales en relación con expedientes en los que el
Ajuntament de Calvià ha sido parte, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la Corporación en
el período comprendido  entre el  14/05/24 y el 10/06/24, así como las ratificaciones de Decreto emitidas
durante ese período, son las siguientes:

JURISDICCIÓN CONTENCIOSO ADMINISTRATIVA

1. Decreto núm. 35/24 de 25/04/24 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en
el  Procedimiento Abreviado 586/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por Dª.
FELISA CARLOTA MORELL VILLALONGA contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 72/22).

2. Auto núm. 171/24 de 24/05/24 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 2 en
el Procedimiento de Entrada a Domicilio 03/24 instado por el AJUNTAMENT DE CALVIÀ contra la
mercantil RENMOY DE AVOCA, SL (NR SSJJ: 03/24).

3. Sentencia núm. 261/24 de 22/05/24 dictada por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 2
en el Procedimiento Abreviado 576/21 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por Dª.
FELISA  LLORENTE  MUÑOZ  contra  el  AJUNTAMENT DE  CALVIÀ  y  la  mercantil  MAPFRE
SEGUROS (NR SSJJ: 63/21).

4. Decreto núm. 39/24 de 08/05/24 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo núm. 3 en
el  Procedimiento  Abreviado 604/22  en  el  recurso  contencioso administrativo  interpuesto  por  la
mercantil TOMBANO CAPITAL, SL contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 85/22).

5. Sentencia núm. 576/23 de 06/11/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso-administrativo núm. 3
en el Procedimiento Abreviado 499/22 en el recurso contencioso administrativo interpuesto por la
mercantil CAP ADRIANO, S.L.U. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 38/22).

6. Decreto núm. 60/24 de 30/05/24 dictado por el Juzgado Contencioso Administrativo núm. 1 en el
Procedimiento  Abreviado  525/23  en  el  recurso  contencioso  administrativo  interpuesto  por  SR.
GABRIEL ANTONIO CÁNOVAS BUJOSA contra el AYUNTAMIENTO DE CALVIÀ (NR SSJJ: 26/23).

7. Sentencia  núm.  183/24  de  fecha  27/05/2024  dictada  por  el  Juzgado  de  lo  Contencioso
Administrativo  núm.  1  en  el  Procedimiento  Abreviado  428/22  en  el  recurso  contencioso
administrativo interpuesto por la entidad ARVAL SERVICE LEASE, S.A. contra el AJUNTAMENT DE
CALVIÀ (NR SSJJ: 90/22)

JURISDICCIÓN SOCIAL

1. Decreto Núm.  279/24 de 24/05/24 dictado por el Juzgado de lo Social núm. 1 en el Procedimiento
por despido 1052/22 en la demanda interpuesta por el SR. CARLOS ROC ORDENA NAVIDAD
contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 01/22).”

Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por unanimidad.
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3.  PROPUESTA  PARA  APROBAR  PROCEDER  A  INCLUIR  A  LA  ASOCIACIÓN  DENOMINADA
«ASOCIACIÓN  SOLIDARIA  TEMPLARIOS  DEL  MUNDO»  EN  EL  REGISTRO  MUNICIPAL  DE
ASOCIACIONES CON EL NÚMERO DE INSCRIPCIÓN 378.

Se da cuenta de la siguiente propuesta, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de 
Asuntos Generales:



“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Calvià, instituint  el Registre Municipal d'Associacions, que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “ASOCIACIÓN SOLIDARIA TEMPLARIOS DEL MUNDO” amb NIF número G-
57537052 ha sol·licitat la seva inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació
requerida a l'art. 18 de l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “ASOCIACIÓN  SOLIDARIA  TEMPLARIOS  DEL
MUNDO”  al  registre Municipal  d'Associacions,  assignant-li  el  número d’inscripció 378,  amb els  efectes
establerts a l'Ordenança de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió
que es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”
 
Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por unanimidad.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =3  

4. PROPUESTA PARA APROBAR PROCEDER A INCLUIR A LA ASOCIACIÓN DENOMINADA «ARCC
(ASOCIACIÓN RADIO CONTROL CALVIÀ)» EN EL REGISTRO MUNICIPAL DE ASOCIACIONES CON
EL NÚMERO DE INSCRIPCIÓN 379.

Se da cuenta de la siguiente propuesta, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de 
Asuntos Generales:

“El Ple de l'Ajuntament, en sessió de dia 24 de juliol de 2019, va aprovar definitivament l'Ordenança de
Participació Ciutadana de l'Ajuntament de Calvià, instituint  el Registre Municipal d'Associacions, que es
portarà a la Secretaria General i totes les seves dades seran públiques.
 
L'Associació anomenada “ARCC (Asociación Radio Control Calvià)”  amb NIF número G-55489793 ha
sol·licitat la seva inscripció en el Registre i a aquest efecte ha presentat la documentació requerida a l'art.
18 de l'esmentada Ordenança.
 
Atès que els fins que constitueixen el seu objecte es troben relacionats amb la defensa, foment o millora del
interessos generals o sectorials dels veïns del municipi i no hi concorren les causes que impedeixen la
inscripció, segons l'art. 18.2 de l'Ordenança, per part de la Batlia es podria dictar el següent Decret:
 
Primer.  Procedir  a  incloure  l'Associació  anomenada  “ARCC  (Asociación  Radio  Control  Calvià)”  al
registre  Municipal  d'Associacions,  assignant-li  el  número  d’inscripció 379,  amb els  efectes  establerts  a
l'Ordenança de Participació Ciutadana.
 
Segon. Assabentar d'aquesta Resolució al Plenari Municipal per a la seva ratificació a la primera sessió que
es dugui a terme, considerant-se d'alta amb caràcter general a partir del moment en què es produeixi la
notificació de l'acord plenari al representat legal de l'Associació.”

Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por unanimidad.
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5. PROPUESTA PARA APROBAR DETERMINAR LAS FIESTAS LOCALES DEL MUNICIPIO DE CALVIÀ
PARA EL 2025.

Se da cuenta de la siguiente propuesta, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de 
Asuntos Generales:



“Fets

1.  En  data  de  26  d’abril  de  2024,  la  Conselleria  d’Empresa,  Ocupació  i  Energía,  concretament,  el
Departament de Relacions Laborals,  va aprovar la  proposta de calendari  de festius per l’any 2025, de
conformitat amb el que disposa el Decret 75/1998, de 31 de juliol, pel qual es regula el calendari de festes
de la comunitat autònoma de les Illes Balears (BOCAIB núm. 105, de dia 15 d'agost).

2. L'article 46 del Reial decret 2001/1983, de 28 de juliol (BOE núm. 180, de 29 de juliol), disposa que els
plens dels ajuntaments han de proposar un màxim de dues festes locals.

Fonaments de dret

1. El Decret 75/1998, de 31 de juliol regula el calendari de festes de la comunitat autònoma de les Illes
Balears (BOCAIB núm. 105, de dia 15 d'agost).

2. L'article 46 del Reial decret 201/1983, de 28 de juliol, de regulació de jornades, hores extraordinàries i
descansos (BOE núm. 180, de dia 29 de juliol) estableix que: “Seran també inhàbils per al treball retribuïts i
no recuperables, fins a dos dies de cada any natural amb caràcter de festes locals que per tradició li siguin
pròpies  en  cada  municipi,  determinant-se  per  l'autoritat  laboral  competent  –a  proposta  del  Ple  de
'Ajuntament corresponent– i publicant-se en el «Butlletí Oficial de la Comunitat Autònoma» i, en el seu cas,
en el «Butlletí Oficial» de la província”

3.  La  Llei  7/1985,  de  2  d'abril,  reguladora  de  les  bases  de  règim  local,  en  la  determinació  de  les
competències dels òrgans de les Entitats Locals.

Proposta

Per tot això i a la vista de les tradicions religioses i culturals del municipi de Calvià i de conformitat amb el
que es disposa en l'article 22, 2. q) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim Local,
propòs que s'elevi al Ple, per a la seva aprovació, la següent proposta de festes locals per al municipi de
Calvià per l'any 2025:

1. Dia 25 de juliol de 2025, divendres, Sant Jaume. Per a tot el terme municipal de Calvià, excepció
feta del nucli urbà des Capdellà.

2. Dia 21 d'abril de 2025, dilluns de Pasqua. Per a tot el terme municipal de Calvià, excepció feta del
nucli urbà des Capdellà.

3. Dia 20 de gener de 2025, dilluns, Sant Sebastià, exclusivament per al nucli urbà des Capdellà.

4. Dia 16 de juliol de 2025, dimecres, Verge del Carme, exclusivament per al nucli urbà des Capdellà.”

Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por mayoría de trece votos a favor y doce votos
en contra. Votan a favor los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum, Godoy
Alcoy,  Monserrat  Mayol  y  señores Bujosa Arbona,  Ferrer  Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y  los
concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras Prats
Vidal  y  Tena Iturrizaga).  Votan  en  contra  los  concejales  del  grupo  PSOE  (señoras  Cuenca  Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).
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6.  PROPUESTA  PARA  APROBAR  ASIGNAR  UNA  DOTACIÓN  ECONÓMICA  A  LOS  GRUPOS
POLÍTICOS MUNICIPALES Y EL ABONO CORRESPONDIENTE AL PRIMER SEMESTRE DE 2024.

Se da cuenta de la siguiente propuesta, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de 
Asuntos Generales:

«La Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, al seu article 73.3  estableix que el Ple
de la Corporació, amb càrrec als seus Pressupostos anuals, podran assignar als grups polítics una dotació
econòmica que haurà de comptar amb un component fixo, idèntic per a tots els grups, i un altre variable, en
funció del número de membres de cada un d’ells.  



En el pressupost per a l’any 2024, al seu estat de despeses té consignada la partida 001 91200 4800001
“Despeses grups polítics”, amb una dotació de 70.000,00 euros. 

Vist  que els  mandats  electorals  no  coincideixen amb els  exercicis  pressupostaris  i  amb la  finalitat  de
respectar més fidelment la representació política aquestes assignacions econòmiques es dividiran en dos
períodes de pagament de la mateixa quantia econòmica d’acord amb el resultat de les eleccions municipals
que se van celebrar el mes de maig de 2023.  

Primer  període  de  dotació  econòmica  dels  grups  polítics  del  exercici  2024  que  aniria  del  1/1/2024  al
30/06/2024 

El segon període de dotació econòmica dels grups polítics de l’exercici 2024 que aniria del  1/7/2024 al
31/12/2024.

1.- Assignar la quantitat anual de 1.666 euros a cada grup polític, com a component fixo d’aquesta dotació
econòmica. 

2.- Assignar la quantitat anual de 2.600 euros per regidor municipal, com a component variable d’aquesta
dotació econòmica. 

3.- Procedir a l’abonament del primer semestre de l'exercici 2024, quedant pendent l'abonament del segon
semestre una vegada justificada la dotació econòmica del primer període.”

Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por unanimidad.
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7.  DECLARACIÓN  INSTITUCIONAL  PARA LA PRIMERA GENERACIÓN  DE  JÓVENES  LIBRE  DE
TABACO.

Se  da  cuenta  de  la  siguiente  Declaración  institucional,  dictaminada  favorablemente  por  la  Comisión
Informativa de Asuntos Generales:

“Según los datos de la Organización Mundial de la Salud, cada año mueren más de 8 millones de personas
en el mundo a causa del tabaco: más de 7 millones de estas defunciones se deben al consumo directo de
tabaco y, alrededor de 1,3 millones, son consecuencia de la exposición de no fumadores al humo ajeno. 

El tabaco es, además, el causante de más del 80% de casos de cáncer de pulmón y laringe, pero también
de entre el  30% y el  50% de casos de cáncer  de  vejiga,  orofaringe,  esófago o  boca.  Hasta 16  tipos
diferentes de cáncer están asociados a su consumo.

En Islas Baleares, el 22% de los jóvenes entre 14 y 18 años dice haber fumado en los últimos treinta días, y
a su vez el 54% de los estudiantes entre las mismas edades reconoce haber probado alguna vez un
cigarrillo electrónico. Según datos del Observatorio del Cáncer de la Asociación Española Contra el Cáncer,
la cifra de prevalencia se sitúa en 1.673 cada 100.000 habitantes, mientras que la mortalidad se encuentra
en 201 cada 100.000 habitantes.

En este contexto, resulta necesario prevenir el hábito tabáquico y las nuevas formas de consumo en la
sociedad dado que representan un problema de salud para toda la  población,  especialmente para los
jóvenes, con el objetivo de impulsar la Primera Generación de Jóvenes libres de tabaco. 

A través de la educación, la información y la sensibilización, promoviendo políticas públicas que protejan a
los niños, y jóvenes para promover un cambio real y garantizar el derecho de todas las personas a vivir de
manera sana y en un ambiente saludable.

Este es un compromiso con la  generación presente y  las  nuevas generaciones y requiere una acción
concertada a nivel individual, comunitario y gubernamental.

Es por eso, que, en el marco de la protección de la juventud frente al tabaquismo y los nuevos productos
del tabaco, se insta el Pleno del Ayuntamiento de Calvià a:



•  Adherirse a la Alianza del Movimiento de Jóvenes Sin Tabaco, asumiendo el objetivo de conseguir la
Primera Generación de Jóvenes libres de tabaco y comprometiéndose a promover políticas que promuevan
entornos que no inviten a los jóvenes a fumar.”

La anterior Declaración Institucional queda aprobaba por asentimiento por unanimidad.
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8.  MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL PSOE PARA EL MANTENIMIENTO EN EL
PGOU DEL ÁMBITO DEL FORTÍ D'ILLETES COMO SISTEMA GENERAL DE ESPACIOS LIBRES DE
CARÁCTER PÚBLICO.

Se da cuenta de la siguiente moción, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Asuntos 
Generales:

“El pasado 30 de junio de 2022 se llevó a aprobación del Pleno municipal la "Aprobación de la revisión del
Plan  General  de  Ordenación  Urbana  de  Calvià  y  el  Plan  de  Ordenación  Detallada"  del  mismo,
estableciendo el primero las determinaciones de carácter estructural y el segundo las determinaciones de
carácter detallado, tal y como marca la LUIB en su artículo 34. En la propuesta aprobada por mayoría, se
proponían diversos cambios y el diseño de un Plan para el Calvià de los próximos 20 o 30 años.

En el mes de junio de 2012. se había aprobado definitivamente la adaptación del Plan vigente del año 2000
al Plan Territorial de Mallorca. Del mismo modo, en septiembre de 2015 se aprobó el inicio de los trabajos
de la revisión del PGOU de Calvià, de manera motivada, para actualizar el PGOU del 2000 y paralizar
algunas  modificaciones  puntuales  de  planeamiento  iniciadas  los  años  anteriores  y  en  proceso  de
aprobación aún.

Como  recoge  la  introducción  de  la  Memoria  General  aprobada  hace  dos  años,  existían  en  Calvià
cuestiones urbanísticas importantes que no podían atenderse desde el Plan General vigente desde el año
2000. como podían ser la limitación de crecimientos y la disminución de densidades en zonas turísticas, la
lucha contra el cambio climático, el planteamiento de una movilidad sostenible, la protección del territorio
frente a los riesgos de inundabilidad. o la protección ambiental y patrimonial vinculadas al paisaje. 

En relación a este último punto de protección ambiental y patrimonial vinculada al paisaje, se recogían
diversas actuaciones entre las que podemos destacar la determinación del ámbito del Forti de Illetes como
un Sistema General de Espacio Libre Público, obtenido por sistema de expropiación, recogido a su vez en
la memoria económica de la propuesta del nuevo Plan.

Se trata de un ámbito de 154.000 m2 de extensión de un bosque de tipo mediterráneo que, además,
supone la única zona de respiro de una parte de Calvià muy colmatada y que puede ser también un punto
de contacto con la costa.  Cabe señalar que dicho ámbito contiene también una importante instalación.
como es la antigua prisión militar de Illetes, declarada Bien de Interés Cultural, aprobado en 2003 como tal
por el Pleno del Consell de Mallorca.

Conviene destacar también, además de su enorme valor  paisajístico,  medioambiental  y  patrimonial.  su
trascendencia emotiva y sentimental en la memoria colectiva no sólo de los vecinos de zonas más próximas
como Portals, Bendinat. Illetes y Costa den Blanes, sino del conjunto del municipio de Calvià que valora esa
zona del Fortí de Illetes como un auténtico pulmón medioambiental y corazón emocional de nuestra historia
reciente, que necesita recordarse y protegerse.

Este grupo socialista ha preguntado en diversas ocasiones al equipo de gobierno acerca de sus intenciones
con ese Plan General aprobado inicialmente en junio de 2022, sin obtener respuesta alguna, incluso desde
el mismo discurso del anterior portavoz socialista en el Pleno de constitución de esta legislatura, hace
ahora apenas un año.

Por  el  contrario,  hemos  sido  conocedores  de  algunas  afirmaciones  de  miembros  de  este  gobiemo
municipal, como el propio Teniente de alcalde de urbanismo, Sr. Bujosa, que afirmó a preguntas de DM el
pasado mes de marzo que "No se  pueden plantear  la  expropiación  del  Fortí"  y  por  tanto,  trasladó la
intención de dejar como estaba en el antiguo Plan del año 2000 el ámbito del Forti de Illetes y desistir de su
declaración como Sistema General de Espacios Libres Públicos, obtenido por sistema de expropiación.
Abandonar la idea de hacer de público disfrute dicha zona, así como la de recuperar el Bien de Interés
Cultural y realizar en él un proyecto de usos comunitarios nos parecería una nefasta decisión.



Por todo ello, este grupo municipal socialista presenta para su aprobación en el Pleno la siguiente 

PROPUESTA DE ACUERDO

1. El Pleno del Ajuntament de Calvià insta al equipo de gobierno de Calvià a mantener la decisión recogida
en la Aprobación Inicial del PGOU de Calvià de 30 de junio de 2022, de declarar el Fortí de Illetes y todo su
ámbito de protección como Sistema General de Espacio Libre Público.”

Sometida a votación la moción anterior, queda desestimada por mayoría de trece votos en contra y doce
votos a favor. Votan en contra los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol y señores Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y
los concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras
Prats Vidal y Tena Iturrizaga).  Votan a favor los concejales del grupo PSOE (señoras Cuenca Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =8  

9.  MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL PSOE PARA LA CONSTRUCCIÓN DE UN
NUEVO CENTRO INTEGRADO DE FORMACIÓN PROFESIONAL EN EL TÉRMINO MUNICIPAL DE
CALVIÀ.

Se da cuenta de la siguiente moción, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Asuntos 
Generales:

“Exposició de motius:

Els  Centres  Integrals  de  Formació  Professional  (CIFP)  són  aquells  que  combinen  diferents  tipus  de
formació en un mateix espai. Aquests centres, ofereixen tant formació professional reglada com formació
per a l'ocupació mitjançant els certificats de professionalitat i altres activitats formatives. 

Els CIFPS s'agrupen en 26 famílies professionals segons l'oferta formativa que presenten. Els principals
objectius són:

- Dissenyar, gestionar i desenvolupar plans formatius de Formació Professional  Inicial i per a l'ocupació,
accions d'inserció i reinserció laboral dels treballadors i formació contínua a les empreses, referits a una o
diverses famílies professionals, responent a les necessitats de l'entorn on el centre està ubicat. 

- Augmentar la qualificació i la requalificació de les persones en la construcció permanent del seu itinerari
de formació al llarg de la vida, per a l'exercici d'activitats professionals mitjançant una oferta formativa de
qualitat ajustada a les necessitats individuals i a les del sistema productiu.

- Facilitar l'avaluació i l'acreditació de competències professionals adquirides per les persones a través de la
pràctica professional o qualsevol procediment diferent dels ensenyaments formals.

En definitiva, proporcionar una formació integral contínua que permeti als estudiants adquirir competències
professionals i adaptar-se al mercat laboral.

A les Illes Balears,  comptam amb 10 CIFP.  Dels  quals,  1 a Menorca (Maó) i  9  a Mallorca  (Llucmajor,
Marratxí, Inca, Sa Pobla, Manacor i 4 a Palma).

Calvià, amb una població de 53.162 habitants l'any 2023 segons l'Institut Nacional d'estadística, és el segon
més habitat de tota la comunitat autònoma de les Illes Balears i no compta amb cap Centre d'aquest tipus.
 
Calvià  també  compta  amb  una  població  de  8.694  habitants  segons  les  darreres  dades  de  l'Institut
d'Estadística de les Illes Balears en edats compreses entre els 15 i els 29 anys, edats amb major potencial
per a realitzar estudis postobligatoris. Sense comptar l'Institut de Formació i Ocupació (IFOC), a Calvià,
comptem amb 4 centre on s'imparteixen cicles formatius. Aquests són l'IES Bendinat, l'IES Calvià, I'IES Son
Ferrer i l'escola d'Adults amb un total de 689 alumnes matriculats en les diferents modalitats d'FP bàsica,
grau mitjà i grau superior durant el curs 2022- 2023, segons dades oferides per la Conselleria d'Educació i
universitats amb una tendència a l'alça pel que fa a matrícules i a nous cicles.



Durant la legislatura passada, amb un govern progressista liderat pel Partit Socialista, en el Consell  de
Govern Extraordinari celebrat dia 26 de Maig del 2023 es va autoritzar la signatura d'un conveni entre la
Conselleria de Model Econòmic, Turisme i Treball i l'Ajuntament de Calvià per a la posada en marxa d'un
nou centre integrat de formació professional en hoteleria i turisme a Calvià, que suposava el primer pas
perquè aquest municipi disposés d'un nou centre de referència a tota la zona del ponent mallorquí a partir
del 2026. En aquest conveni, el Govern aportava 16 milions d'euros que permetien dur a terme el projecte i
la construcció del nou edifici.

El  disseny  d'aquest  nou  centre  de  formació,  consensuat  entre  les  conselleries  d'Educació  i  Formació
Professional  i  de  Model  Econòmic,  Turisme  i  Treball,  donava  l'oportunitat  què  a  més  de  les  famílies
professionals d'hoteleria i turisme també s'impartis formació en altres famílies professionals, pactades amb
els sectors econòmics i socials. Aquestes formacions es corresponien a cicles de Gestió Administrativa i
Comerç, cicles d'Instal·lació i Manteniment i cicles d'Indústria Alimentària, la qual cosa donava un impuls
molt gran a l'oferta de formació professional.

A més de la formació professional reglada, s'oferia formació professional per a persones ocupades i també
per a desocupades, per la qual cosa estava previst que aproximadament 600 persones es poguessin formar
cada any en el CIFP de Calvià.

Per desplegar tota aquesta formació, es tenia previst la construcció d'un edifici amb una superficie total de
7.200 metres quadrats per encabir-hi un total de 54 aules, tallers i magatzems.

Per tot això, el grup socialista de l'Ajuntament de Calvià presenta per a la seva aprovació al Ple Municipal
els acords següents:

El Ple de l'Ajuntament de Calvià insta a l'equip de govern municipal de PP i VOX a reprendre els acords del
conveni  signat  entre  aquest  Ajuntament  i  el Govern  Balear  durant  el  consell  de  Govern  extraordinari
celebrat dia 26 de Maig del 2023 abans de finalitzar l'any 2024.

L'Ajuntament de Calvià mantindrà la seva voluntat de cedir un solar al Govern Balear per a la construcció
d'un nou CIFP que doni  cabuda a la construcció d'un edifici  amb una superficie  total  de 7.200 metres
quadrats. 

L'ajuntament  de Calvià és compromet a instar al  Govern Balear a iniciar  la construcció del  nou centre
educatiu abans de finalitzar aquesta legislatura.”

Sometida a votación la moción anterior, queda desestimada por mayoría de trece votos en contra y doce
votos a favor. Votan en contra los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol y señores Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y
los concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras
Prats Vidal y Tena Iturrizaga).  Votan a favor los concejales del grupo PSOE (señoras Cuenca Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =9  

10.  MOCIÓN  PRESENTADA  POR  EL  GRUPO  MUNICIPAL  PSOE  CON  MOTIVO  DEL  DÍA
INTERNACIONAL DEL ORGULLO LGTBI.

Se da cuenta de la siguiente moción, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Asuntos 
Generales:

“Els éssers humans neixen lliures i iguals en dignitat i drets sense cap distinció. Els drets LGTBI són i seran
sempre drets humans. Hem de treballar per un món d'absoluta tolerància, llibertat i igualtat. 

El  pròxim 28 de juny se celebra el Dia Internacional  de LGTBI que commemora a tot  el  món els fets
esdevinguts  en  la  nit  del  28  de  juny  de  1969 en  el  pub Stonewall,  situat  en  el  barri  novaiorqués  de
Greenwich  Village.  Aquests  fets  van donar  origen  i  són  considerats  com el  catalitzador  del  moviment
internacional pel reconeixement dels drets de les persones LGTBI i des de 1970 es commemora aquesta
efemèride. 



Aquest dia ens recorda la importància de continuar construint societats més tolerants que convisquin en
diversitat i promoguin el compliment dels drets vulnerats de les persones LGTBI.

Aquesta és una jornada per a continuar mobilitzant-se per una societat  diversa i  respectuosa amb les
diversitats  sexuals,  capaç  d'erradicar  l'odi  i  les  discriminacions:  per  a  continuar  aprofundint  en  la
democràcia i els seus drets.

Hem de treballar per un món d'absoluta tolerància, llibertat i igualtat. S'ha avançat. però es necessita seguir
en  l'obstinació  i  això requereix  temps,  esforç  i  perseverança,  cal  denunciar  l'homofòbia fins  i  tot  si  es
presenta com a diversió innocua o un tracte cultural acceptat.  És discriminació i  devem com a agents
responsables lluitar contra ella i obstinar-nos a aconseguir ciutats lliures i igualitàries. 

Des de les institucions hem d'assegurar la igualtat efectiva de totes les persones LGTBI i les seves families,
com a element essencial d'una bona convivència per al progrés i el desenvolupament social. 

Es la nostra obligació frenar els discursos d'odi que des de fa algun temps es venen escoltant, fent de mur
per a conscienciar a la societat perquè totes les persones sense importar la seva identitat o orientació
sexual puguin exercir.  sense por i  amb respecte, totes les facultats i  drets que els corresponen com a
ciutadans i ciutadanes de ple dret.

Aquest context ha propiciat  que algunes comunitats autònomes impulsin l'aprovació de normatives que
retallen els drets de les persones LGTBI, limitant per primera vegada en la nostra història democrática els
drets conquerits. També hem estat testimonis de l'aprovació de lleis clarament anti- Igtbi en alguns estats
membres de la Unió Europea. La resposta institucional de l'Estat ha esta i serà com fins ara: defensar la
litigació estratègica per vetllar pel compliment dels preceptes establerts a la Carta de Drets Fonamentals de
la Unió Europea.com ha fet el Govern de l'Estat juntament amb la Comissió Europea amb Hongria i les
seves legislacions contra els drets LGTBI.

Sense anar tan lluny, actituds com les del President del Parlament el senyor Gabriel Lessene demanant que
es declari nul l'acord de la Mesa, aconseguit amb els vots de PP i PSIB. per desplegar a la façana de la
institució la bandera LG] BI amb motiu del dia de l'Orgull, calificant al col·lectiu com un “lobby”, ens diu
clarament quin es el tarannà en aquests temes de la dreta mes reaccionaria, amb la que el PP sustenta el
Govem de les Illes, Consell i Ajuntaments coum el de Calvià, i la necessitat de posar peu en pares i no
consentir ni un sol retrocés.

En aquest sentit, l'any 2021 el Parlament Europeu va aprovar una Resolució contundent on s'aclareix que la
Unió Europea és zona de llibertat per a les persones LGTBI i  que no es tolerarà la retòrica perillosa i
discriminatòria que impedeix que milions de ciutadans i ciutadanes visquin lliurement. 

Som els Ajuntaments les institucions més pròximes a la ciutadania i garants d'una acció local clara per la
igualtat i la defensa de la convivència, amb independència de la raça, sexe, religió. opinió o qualsevol altra
condició o circumstància personal o social.

Per tot això, elevam al Ple les següents propostes d'acord:

1. Des de l'Ajuntament de Calvià ens sumam en la defensa nítida del dret a la plena igualtat i a la dignitat de
les persones LGTBI.

2. L'Ajuntament de Calvià mostra el seu compromís de continuar en la promoció d'actituds i polítiques que
afavoreixin  la  conscienciació  social  per  a  un  efectiu  canvi  de  mentalitat  que  erradiqui  les  actituds
LGTBIfóbicas i el rebuig a aquestes.

3.  L'Ajuntament  de  Calvià  manifesta  la  seva  especial  preocupació  pels  múltiples  casos  documentats
internacionalment  que  posen  de  manifest,  encara  avui,  la  criminalització  en  alguns  països  de
l'homosexualitat, privació de drets i discriminació legal, així com la impunitat d'aquests crims. 

4. L'Ajuntament de Calvià es compromet a sensibilitzar i formar a la ciutadania en la defensa de la llibertat
sexual i els drets de les persones LGTBI.

5. I.'Ajuntament de Calvià es compromet a posar la bandera del col.lectiu LGTBI cada 28 de juny per a
conmemorar el dia de l'Orgull i insta al Govern de les Illes Balears a sumar-se a aquest compromís.” 

Sometida a votación la moción anterior, queda desestimada por mayoría de trece votos en contra y doce



votos a favor. Votan en contra los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol y señores Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y
los concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras
Prats Vidal y Tena Iturrizaga).  Votan a favor los concejales del grupo PSOE (señoras Cuenca Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =10  

A las doce horas y once minutos, el Alcalde propone hacer un receso de diez minutos.

A las doce horas y veinticinco minutos se reinicia la sesión, a la que se incorporan todos los miembros de
la corporación.

11. MOCIÓN PRESENTADA POR EL GRUPO MUNICIPAL PSOE PARA CONDENAR LA AGRESIÓN
LLEVADA A CABO POR GABRIEL LE SENNE EL PASADO DIA 18 DE JUNIO EN EL PARLAMENTO DE
LES ILLES BALEARS.

Se da cuenta de la siguiente moción, dictaminada favorablemente por la Comisión Informativa de Asuntos 
Generales:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El  dimarts  18 de juny de 2024,  el  president del  Parlament  de les Illes Balears,  Gabriel  Le  Senne,  va
protagonitzar  un acte insòlit  i  violent  durant  la  presa en consideració per a la  derogació  de la  Llei  de
Memòria Democràtica de les Illes Balears. Le Senne, amb una actitud completament antidemocràtica, va
arrencar  i  destrossar  les  fotos  d'Aurora  Picornell  i  les  "Roges  del  Molinar",  dones  represaliades  pel
franquisme i  símbols  de  la  lluita  pels  valors  democràtics.  Aquest  acte  es  va  produir  després  que  les
diputades socialistes Mercedes Garrido i Pilar Costa es neguessin a retirar les fotografies en senyal de
protesta per defensar la memòria de les víctimes del franquisme.

Le Senne va justificar la seva acció dient que la mesa de la Cambra "ha de mantenir-se neutral" i va acabar
expulsant les dues diputades de la sala, faltant així al respecte a la memòria d'aquestes dones que van ser
cruelment assassinades durant la Guerra Civil Espanyola.

La Llei de Memòria Democràtica de les Illes Balears és fonamental per reconèixer i reparar el sofriment dels
qui van lluitar per la llibertat i la democràcia a la nostra regió. Aquesta llei, aprovada per un ampli consens i
els vots del Partit Popular, no només dignifica la memòria de les víctimes del franquisme, sinó que també
estableix mesures de justícia, reparació i no repetició, essencials per a una societat democràtica i plural.
L'aprovació  d'aquesta  llei  va  representar  un  compromís amb la  veritat  i  la  justícia  històrica,  i  la  seva
derogació significarà un retrocés en aquests avenços. Amb la llei, es pretén garantir la reparació de les
persones que van patir repressió durant la Guerra Civil i la dictadura franquista, vetllar pel coneixement i
difusió de la història  de les Illes Balears durant aquests períodes i  rebutjar  qualsevol manifestació que
suposi un reconeixement del franquisme o una exaltació de la sublevació militar, la dictadura franquista o el
mateix dictador.

L'acció del president del Parlament de destrossar les fotos d'Aurora Picornell  i  les "Roges del Molinar"
denota  una  falta  de  respecte  cap  a  les  víctimes  del  franquisme i  un  atac  a  la  seva  memòria  i  a  la
democràcia que per llei està obligat a defensar. Aquesta conducta és inacceptable i soscava la confiança en
les nostres institucions democràtiques. És crucial que els representants polítics actuem amb responsabilitat,
promovent sempre el diàleg i la convivència.

L'actitud del Partit Popular (PP) i Vox de voler derogar la Llei de Memòria Democràtica de les Illes Balears
reflecteix una falta de compromís amb els principis democràtics i un menyspreu cap a la memòria d'aquells
que van patir repressió i violència, ja que aquesta llei busca no només reconèixer les víctimes, sinó també
evitar la  repetició dels horrors del passat a través de l'educació i  la promoció dels valors democràtics.
Intentar derogar aquesta llei és un intent de blanquejar el franquisme per part del Partit Popular i VOX, cosa
que és inacceptable en una societat que és democràtica.



El restabliment de la democràcia a Espanya després de quaranta anys de dictadura va ser un assoliment
transcendental  i  un dels grans èxits de la  Transició,  per la qual  cosa qualsevol intent de retrocedir  en
aquests avenços és un atac directe a la nostra convivència democràtica i plural.

 Per tot això, el Grup Municipal Socialista presenta la següent:

PROPOSICIÓ 

1.- El ple de l'Ajuntament de Calvià condemna l'actitud del president del Parlament de les Illes Balears,
Gabriel Le Senne, pel seu acte violent dut a terme el passat 18 de juny de 2024 en seu parlamentària. 

2.- El ple de l'Ajuntament de Calvià exigeix la dimissió immediata del President del Parlament de les Illes
Balears pel seu acte violent dut a terme el passat 18 de juny de 2024 en seu parlamentària. 

3.- El ple de l'Ajuntament de Calvià expressa el seu suport als diputats i diputades del Grup Parlamentari
Socialista després del succeït el 18 de juny de 2024 en seu parlamentària.

4.- El ple de l'Ajuntament de Calvià rebutja la derogació de la Llei de Memòria Democràtica de les Illes
Balears que pretén dur a terme el Partit Popular (PP) i VOX.”

Sometida a votación la moción anterior, queda desestimada por mayoría de trece votos en contra y doce
votos a favor. Votan en contra los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol y señores Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y
los concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras
Prats Vidal y Tena Iturrizaga).  Votan a favor los concejales del grupo PSOE (señoras Cuenca Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).
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CONTROL DE LA ACTIVIDAD MUNICIPAL.

12. DAR CUENTA DE LOS DECRETOS Y RESOLUCIONES DE ALCALDÍA CORRESPONDIENTES AL
MES DE MAYO DE 2024.

La corporación plenaria queda enterada de los Decretos de la Alcaldía-Presidencia, correspondientes al
mes de mayo. 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =12  

13. DAR CUENTA DE LOS ACUERDOS ADOPTADOS POR LA JUNTA DE GOBIERNO LOCAL POR
DELEGACIÓN DEL ALCALDE Y DEL PLENO DURANTE EL MES DE MAYO.

La corporación plenaria queda enterada de los acuerdos adoptados de referencia.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto=13

14. DAR CUENTA DE LAS CUENTAS ANUALES DE LA FUNDACIÓ CALVIÀ 2004.

La corporación plenaria queda enterada de la aprobación de las cuentas anuales de la Fundació Calvià
2004.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =14  

15.  DAR  CUENTA  DE  LAS  RESOLUCIONES  DE  ALCALDÍA  DE  MODIFICACIÓN  DE  CRÉDITO,
ENTREGADOS A SECRETARÍA ENTRE EL PERÍODO DEL 17 DE MAYO AL 13 DE JUNIO DE 2024.

La corporación plenaria queda enterada de las siguientes Resoluciones: 



“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 5/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: 26 d’abril de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS
ALTA EN DESPESES:

ORG FUNC
ECO-
NOM.

DENOMINACIÓ
CONSIGNA-
CIÓ INCIAL

AUGMENT CONSIGNA-
CIÓ DEFINITI-

VA

305 24103 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 328.321,16 328.321,16

305 24107 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 188.461,82 188.461,82

305 24111 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 577.963,56 577.963,56

305 24202 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 619.313,90 619.313,90

305 24203 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 124.116,32 124.116,32

305 24205 1310000 PERSONAL LABORAL TEMPORAL 0,00 609.854,60 609.854,60

2.448.031,36
BAIXA EN DESPESES:

ORG FUNC
ECO-
NOM.

DENOMINACIÓ
CONSIGNA-
CIÓ INCIAL

DISMINUCIÓ CONSIGNA-
CIÓ DEFINITI-

VA
305 24103 2270600 PROJECTE FORMATIU ORIENTA-

CIÓ <30
334.895,64 328.321,16 6.574,48

305 24107 2270600 PROJECTE FORMATIU AEDLS 192.235,68 188.461,82 3.773,86

305 24111 2270600 PROJECTE OCUPACIÓ REACTIVA 685.828,17 577.963,56 107.864,61

305 24202 2270600

PROJECTE FORMATIU SOIB JO-
VE-FORMACIÓ I OCUPACIÓ 711.153,38 619.313,90 91.839,48

305 24203 2270600 PROJECTE FORMATIU PQI 196.450,87 124.116,32 72.334,55

305 24205 2270600 PROJECTE FORMATIU SOIB 30 697.053,91 609.854,60 87.199,31

2.448.031,36

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de crèdit  núm 5  en l’Estat  del  Pressupost  de Despeses i  Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 2.448.031,36 €, segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 6/2024

x



Exercici pressupostari: 2024
Data: 9 de maig de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-

CIÓ DEFINITI-
VA

302 17300 4800000
SUBVENCIÓ CONTROL FE-
LINS

38.500,00 210,00 38.290,00

 TOTAL 210,00

BAIXA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINU-
CIÓ

CONSIGNA-
CIÓ DEFINITI-

VA

302 17300 2270600
ACTUACIONS ORDENANÇA 
BENESTAR ANIMAL

30.000,00 210,00 29.790,00

   TOTAL 210,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de crèdit  núm 6  en l’Estat  del  Pressupost  de Despeses i  Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 210,00€, segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 7/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: Signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

x

x



� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-

CIÓ DEFINITI-
VA

304 13300 2150000
MANTENIMENT SENAYLITZA-
CIÓ VERTICAL 

70.000,00 7.382,16 62.617,84

304 16400 6230000
ADQUISICIÓ MAQUINARIA I 
ALTRES INSTAL.

279.000,00 28.482,27 250.517,73

 TOTAL 35.864,43

BAIXA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINU-
CIÓ

CONSIGNA-
CIÓ DEFINITI-

VA

304 13300 6230000 ADQUISICIÓ MAQUINARIA 0,00 7.382,16 7.382,16

304 16400 2270600
ESTUDIS I TREBALLS TÈCNI-
CS

0,00 28.482,27 28.482,27

   TOTAL 35.864,43

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de crèdit  núm 7  en l’Estat  del  Pressupost  de Despeses i  Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 35.864,43€, segons el detall que s’ha exposat.”

«PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 8/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: Signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

x



ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
AUGMENT

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

304 45004 6190000
CLIMATITZACIÓ EDIFICIS 
MUNICIPALS

48.400,00 16.504,97 64.904,97

 TOTAL 16.504,97

BAIXA EN DESPESES:

ORG FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNACIÓ

ACTUAL
DISMINUCIÓ

CONSIGNACIÓ
DEFINITIVA

304 44000 2020003
LLOGUER SOLAR TELEFÒNICA 
C/RIU SIL

13.000,00 13.000,00 0,00

304 44000 2130000
REPARACIÓ I MANTENIMENT 
MAQUINÀRIA

11.000,00 3.504,97 7.495,03

   TOTAL 16.504,97

Vist l’informe que jus:fica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les En:tats Locals, i en la secció 3ª de les Bases d’Execució
del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de  crèdit  núm 8  en  l’Estat  del  Pressupost  de  Despeses  i  Ingressos  del

Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 16.504,97€, segons el detall que s’ha exposat.»

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 9/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: 22 de maig de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

501 45000 6310001
REMOD AVDA JAUME I STA 
PONÇA

2.861.318,68 2.475.547,42 5.336.866,10

 TOTAL 2.475.547,42

BAIXA EN DESPESES:

x



OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINUCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

501 45000 6100032
REMOD PASEO MARÍTIMO 
MAGALUF (NGEU)

5.949.433,71 1.128.310,66 4.821.123,05

501 45000 6100015 INVERSIÓ TURÍSTICA 2.009.766,75 1.347.236,76 662.529,99

   TOTAL 2.475.547,42

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la  modificació  de crèdit  núm 9  en l’Estat  del  Pressupost  de Despeses i  Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 2.475.547,42€, segons el detall que s’ha exposat.”

«PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.10/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: 22 de maig de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:

 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

501 45000 6310001 REMOD AVDA.JAUME I STA.PONÇA 5.336.866,10 35.728,47 5.372.594,57
35.728,47

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

29900 IMPOST  MILLORA  ZONES
TURÍSTIQUES

0,00 35.728,47 35.728,47

35.728,47

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la modificació de crèdit  núm. 10  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total 35.728,47 € segons el detall que s’ha exposat.”



«PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.11/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: 22 de maig de 2024

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

501 45000 6100037 CBAT-MEJORA EMBELLECIMIENTO 
BULEVARD PEGUERA

0,00 750.000,00 750.000,00

750.000,00

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

76703 CBAT BOULEVAR DE PEGUERA 0,00 750.000,00 750.000,00

750.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la modificació de crèdit  núm. 11  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total 750.000,00 € segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 12/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: data signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

ALTA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

x



602 45005 2090000 CANON COSTES 400.000,00 104.789,90 504.789,90

 TOTAL 104.789,90

BAIXA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINUCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

602 45005 6320001 ADEQUACIÓ DE PLATGES 50.000,00 49.150,83 849,17

602 45005 6330000 ABALISAMENT DE PLATGES 54.296,02 52.032,07 2.263,95

602 45005 6330001 INVERSIÓ ACCESSIBILITAT 31.317,00 3.607,00 27.710,00

   TOTAL 104.789,90

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la modificació de crèdit  núm 12  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 104.789,90€, segons el detall que s’ha exposat.”

«PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.13/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

304 16500 2100000 REPARACIÓ INFRAESTRUCTURA 75.000,00 1.484,67 76.484,67
1.484,67

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

39902 COBRAMENT DE SINISTRES 80.000,00 1.484,67 81.484,67

1.484,67

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:



APROVAR la modificació de crèdit  núm. 13  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total 1.484,67 € segons el detall que s’ha exposat.”

«PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM.14/2024

Exercici pressupostari: 2024                            Data: signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 X GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

ALTA EN DESPESES:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

803 34000 6220004 INVERSIÓ EDIFICIS ESPORTIUS 267.800,00 344.462,14 612.262,14
501 45000 6320002 ADQUISICIÓ, DEMOLICIÓ,CREACIÓ 

ESPAI (H.TEIX)
0,00 4.288.045,00 4.288.045,00

501 45000 6320003 ADQUISICIÓ, DEMOLICIÓ,CREACIÓ 
ESPAI (HOSTAL COLON)

0,00 1.580.139,84 1.580.139,84

6.212.646,98

ALTA EN INGRESSOS:
Partida Pressupostària Consignació

anterior
Augment Consignació

definitivaCodi Descripció

79700 SUBV.FONDOS NGEU 0,00 6.212.646,98 6.212.646,98

6.212.646,98

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR la modificació de crèdit  núm. 14  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total 6.212.646,98€ segons el detall que s’ha exposat.”

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET  NÚM. 15/2024

Exercici pressupostari: 2024
Data: data signatura electrònica

TIPUS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT:
 X TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT (art. 179-180 RDL 2/2004)
 GENERACIÓ DE CRÈDIT (art. 181 RDL 2/2004))
 CRÈDIT EXTRAORDINARI (art. 177 RDL 2/2004)
 SUPLEMENT DE CRÈDIT (art. 177 RDL 2/2004)
 AMPLIACIÓ DE CRÈDIT (art. 178 RDL 2/2004)
 ALTRES

DETALL DE LA MODIFICACIÓ:

� TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS

x



ALTA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

204 92201 2220000
COMUNICACIONS I SERVEIS 
TIC

987.388,53 75.000,00 1.062.388,53

204 92201 6260000
ADQUISICIÓ EQUIPS INFOR-
MÀTICS

64.100,00 90.000,00 154.100,00

 TOTAL 165.000,00

BAIXA EN DESPESES:

OR
G

FUNC EC DESCRIPCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

DISMINUCIÓ
CONSIGNA-
CIÓ DEFINI-

TIVA

802 93000 2250100 CANON SANEJAMENT 140.000,00 75.000,00 65.000.00

202 92206 2240000 PRIMES D’ASSEGURANCES 220.000,00 90.000,00 130.000,00

   TOTAL 165.000,00

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada.

D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol segon,
secció  2ª  del  RD 500/1990,  de  Pressupostos  de  les  Entitats  Locals,  i  en  la  secció  3ª  de  les  Bases
d’Execució del Pressupost municipal, es proposa:

APROVAR  la modificació de crèdit  núm 15  en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos del
Pressupost per a l’exercici 2024, per un import total de 165.000,00€, segons el detall que s’ha exposat.”

«RESOLUCIÓ D’INCORPORACIÓ DE ROMANENTS DE L’EXERCICI 2023 A L’EXERCICI 2024,
NÚM. 3/2024

Vist  l’expedient  tramitat  per  la  modificació  del  Pressupost  Municipal  per  l’exercici  2024,  per
incorporacions de romanents de crèdit,

Vista  la  legislació  aplicable  així  com lo  disposat  a  la  Base núm.  20  de las  Bases  d’execució  del
Pressupost per l’exercici 2024.

Vist l’informe de la intervenció municipal, en relació als recursos financers per finançar la incorporació
de romanents de crèdit, 

RESOLC:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació de crèdit per incorporació de romanents de crèdit número
3 del Pressupost de despeses de l’exercici 2024, per un import total de  41.300,00€ amb els termes que
s’estableixen a continuació:

A) Crèdits a incorporar finançats amb romanent  líquid de tresoreria amb fiançament afectat de
l’exercici 2023:

ORG. FUNC.
ECO-
NOM.

DENOMINACIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNACIÓ

DEFINITIVA

603 43100 4800001
AJUDES PROMO-
CIÓ COMERÇ LO-
CAL

254.880,00 41.300,00 296.180,00



41.300,00

B) Finançament de la incorporació de romanents per import de 41.300,00€ .

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT
87010 APLICACIÓ DEL R.L.T DESPESES AMB 

FINANÇAMENT AFECTAT
41.300,00€

Quedant així equilibrat el pressupost.

Segon.- Donar compte de la present resolució a la  primera sessió ordinària que es celebri  al  Ple
Municipal a partir d’aquesta data.»

«RESOLUCIÓ D’INCORPORACIÓ DE ROMANENTS DE L’EXERCICI 2023 A L’EXERCICI 2024,
NÚM. 4/2024

Vist  l’expedient  tramita  per  la  modificació  del  Pressupost  Municipal  per  l’exercici  2024,  per
incorporacions de romanents de crèdit,

Vista la legislació aplicable així com el disposat a la Base núm. 20 de las Bases de Execució del
Pressupost per l’exercici 2024.

Vist l’informe de la intervenció municipal i els certificats que ha emès, en relació al recursos financers
per finançar la incorporació de romanents de crèdit, 

RESOLC:

Primer.-  Aprovar l’expedient de modificació de crèdit per incorporació de romanents de crèdit nº4/2024
del Pressupost de despeses de l’exercici 2024, per un import total de  232.129,91 € en els termes que
s’estableixen a continuació:

A) Crèdits a incorporar finançats amb romanent líquid de tresoreria per el finançament de despeses
generals resultant de la liquidació de l’exercici 2023:

TERCERO NIF Nº REG IMPORTE PARTIDA
ENDESA ENERGIA,S.A.U. A81948077 251184 31.863,15 501 45000 2210000
ENDESA ENERGIA,S.A.U. A81948077 251185 63.383,94 501 45000 2210000
ENDESA ENERGIA,S.A.U. A81948077 251186 31.885,98 501 45000 2210000
ENDESA ENERGIA,S.A.U. A81948077 251189 60.560,65 501 45000 2210000
ENDESA ENERGIA,S.A.U. A81948077 251194 43.176,90 501 45000 2210000
BOXI BALEARES,S.L. B57096190 251632 486,42 503 45100 2270601
BOXI BALEARES,S.L. B57096190 252184 312,95 503 45100 2270601
CRISTALEX M.R.SON BUGA-
DELLES,S.L. B57470387 254921 459,92 602 45005 2100000

232.129,91

B) Finançament de la incorporació de romanents per import de 232.129,91 €:

PARTIDA DESCRIPCIÓ IMPORT
87000 APLICACIÓ DEL R.L.T DESPESES

GENERALS 232.129,91

Quedant així equilibrat el pressupost.

Segon.- Donar compte de la present resolució a la  primera sessió ordinària que es celebri  al  Ple
Municipal a partir d’aquesta data.» 



PROPOSTA  PER  APROVAR  LA  MODIFICACIÓ  DE  CRÈDIT  PER  PLE  PER  INCORPORACIO´DE
ROMANENTS NUMERO 5/2024.

Por la Secretaria se informa que por error este punto se incluyó en el Orden del Día de la sesión plenaria en el
apartado de Control de la actividad municipal, sin embargo este punto debe someterse a votación, por ello
procede en primer lugar someter a votación la ratificación de la inclusión de este punto en el Orden del Día de
la sesión y posteriormente proceder a su votación.

Sometida a votación la ratificación de este punto en el Orden del Día de la sesión se aprueba por unanimidad.

Seguidamente se da cuenta de la siguiente propuesta:

«En  relació  amb l'expedient  relatiu  a  l'aprovació  de  la  modificació  de  crèdits  núm.  5/2024, en  la
modalitat de  crèdit extraordinari i suplement de crèdit,  per finançar despeses del romanent líquid de
tresoreria,  de  conformitat  amb  allò  que  s'ha  fixat  en  l'article  175  del  Reglament  d'Organització,
Funcionament  i  Règim  Jurídic  de  les  Entitats  Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de
novembre, emeto el següent informe-proposta, amb base als següents,

-  Memòria  en  la  qual  s’especifiquen  les  modalitats  de  modificació  del  crèdit,  el  finançament  de
l’operació i la seva justificació,

- Informe de secretaria sobre la Legislació aplicable i el procediment a seguir,

- Informe d’intervenció pel qual s’informa favorablement a la proposta. 

Per  això,  de  conformitat  amb  allò  que  s'ha  fixat  en  l'article  175  del  Reglament  d'Organització,
Funcionament  i  Règim  Jurídic  de  les  Entitats  Locals,  aprovat  pel  Reial  decret  2568/1986,  de  28  de
novembre, el que subscriu eleva la següent proposta de resolució:

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ

PRIMER.  Aprovar  l'expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  5/2024, en  la  modalitat  de  crèdit
extraordinari i suplements de crèdit amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la liquidació de
l’exercici anterior, com segueix a continuació:

Pressupost de despeses

ORG FUN EC DENOMINACIÓ
CONSIGNA-
CIÓ ACTUAL

AUGMENT
CONSIGNA-

CIÓ DEFINITI-
VA

101 13200 2210400 VESTUARI POLICIA 60.000,00 5.727,91 65.727,91

101 13200 6240000
ADQUISICIÓ ELE-

MENTS DE TRANS-
PORTS

25.000,00 33.124,24 58.124,24

102 33400 2270603 CAMPAMENTS 0,00 48.384,57 48.384,57

202 92206 2260400
INDEMNITZA-

CIONS RESPONSI-
BILITAT CIVIL

50.000,00 90.000,00 140.000,00

502 17000 2279901
SERVEI CONTROL

DE PLAGUES
86.000,00 17.612,42 103.612,42

602 45005 2270400
RETIRADA RESI-
DUS PLATGES

20.000,00 14.109,58 34.109,58

602 45005 6330001
INVERSIÓ ACCES-

SIBILITAT
27.710,00 35.000,00 62.710,00

701 23301 2269900
TRANSPORT PER-
SONES AMB DIS-

CAPACITAT
213.870,00 20.000,00 233.870,00

802 32000 4100000 IMEB 8.082.809,04 30.000,00 8.112.809,04
802 32000 7100000 IMEB-INVERSIÓ 294.003,00 100.000,00 394.003,00

802 93000 2270600
MANTENIMENT
APLICACIONS

15.000,55 75.000,00 90.000,55



802 93000 2270602 PLA D'AUDITORIES 20.000,00 51.000,00 71.000,00

802 94000 4610001
TRANSFERÈNCIA
CIM SERPREISAL

336.000,00 68.187,25 404.187,25

   TOTAL  588.145,97  

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de Tresoreria de l’exercici anterior, en els
següents termes:

Pressupost d'ingressos

APLICACIÓ DESCRIPCIÓ IMPORT

87000
APLICACIÓ RLT PER DESPESES

GENERALS 588.145,97

TOTAL 588.145,97

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l'article 37.2, apartats a) i b), del

Reial decret 500/1990, de 20 d'abril,  pel qual es desenvolupa el Capítol primer del Títol sisè de la Llei
39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupostos.

a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a
exercicis posteriors.

b) La insuficiència o inexistència en l'estat de despeses del Pressupost de crèdit destinat a aquesta
finalitat específica, que haurà de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica.

SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el BOIB, per quinze dies,
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el Ple. L’expedient es
considerarà definitivament aprovat si durant el citat termini no s’haguessin presentat reclamacions; en cas
contrari, el Ple disposarà d’un mes per resoldre-les.»

Sometida a votación la propuesta anterior, queda aprobada por mayoría de trece votos a favor y doce
abstenciones. Votan a favor los concejales del grupo PP (señor Amengual Guasp, señoras Bonet Saum,
Godoy Alcoy, Monserrat Mayol y señores Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña, Thomás Quetglas) y
los concejales del grupo VOX (señora Catalá Ribó, señores Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez y señoras
Prats Vidal  y  Tena Iturrizaga).  Se abstienen los concejales del  grupo PSOE (señoras Cuenca Cuenca,
Francés Gárate, López Expósito, señores Martorell Enseñat, Máñez González, Martínez Rodríguez, Molina
Jiménez, Recasens Oliver y señoras Muñoz Alcaraz, Pallicer Sánchez, Portillos Sabater y Rojano Pérez).

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =15  

16.  DAR  CUENTA  DE  LA  LIQUIDACIÓN  DEL  PRESUPUESTO  DEL  AJUNTAMENT  DE  CALVIA
CORRESPONDIENTE AL EJERCICIO 2023

La corporación plenaria queda enterada.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =16  

17.  DAR CUENTA DE LA LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO DEL IMEB CORRESPONDIENTE AL
EJERCICIO 2023

La corporación plenaria queda enterada.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =17  

18. DAR CUENTA DE LA LIQUIDACIÓN DEL PRESUPUESTO DE LA OMT EN EL EJERCICIO 2023



La corporación plenaria queda enterada.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =18  

19.  DAR  CUENTA  DE  LOS  CONVENIOS  FORMALIZADOS  POR  EL  AJUNTAMENT  DE  CALVIÀ,
ENTREGADOS EN SECRETARÍA ENTRE EL PERÍODO DEL 17 DE MAYO AL 13 DE JUNIO DE 2024.

La corporación plenaria queda enterada de los siguientes convenios:

“ACORD ENTRE AJUNTAMENT DE CALVIÀ-IFOC AMB CIF P0701100J I NEUS OLIVER SAMPOL AMB
CIF  43124911A PER  LA REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS  DE
L’ESPECIALITAT  FORMATIVA  IMPP0108  CURES  ESTÈTIQUES DE  MANS I  PEUS,  NÚM.  D’ACCIÓ
FORMATIVA 104/23.

Parts

D’una  banda  Manuel  Mas  Sánchez,  amb  DNI  ****,  en  representació  de  l’entitat/centre  de  formació
Ajuntament de Calvià-IFOC, amb NIF/CIF P0701100J i d’altra banda Neus Oliver Sampol, amb DNI ***, en
representació de l’empresa/centre de treball Centre d’estètica Neus Oliver amb NIF/CIF *****, que té com
activitat  econòmica  principal  saló  i  institut  de  bellesa,  actuen  amb poder  bastant  en  funció  dels  seus
respectius  càrrecs i  en  l’exercici  de  les  facultats  que per  convenir  en  nom de les entitats  a les quals
representen tenen conferides. 

L’empresa/centre de treball  Neus Oliver Sampol amb NIF/CIF **** realitza en aquest document declaració
expressa que compta amb tots els permisos i  requisits legals per a l’exercici  de la seva activitat  i  que
acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o  autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-IFOC durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals de Cures estètiques de mans i peus amb núm de
referència 104/23.

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques professionals no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents 

Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 104/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per l’Ajuntament de Calvià-Ifoc a
Centre d’estètica Neus Oliver  amb domicili  a C/de Sa Farinera, 2,  07210, Algaida (Illes Balears) i  que
compta amb 1 treballadors en plantilla.

Segona.  La  relació  alumne/a-Entitat/Empresa  on  es  realitza  el  mòdul  de  pràctiques professionals  no
laborals  no suposarà més compromís que el  derivat  del  presente acord.  En cap cas generarà relació
laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat Social
de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena segona del
Reial  decret legislatiu 8/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei General de la
Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a:

(Marcar X a l'opció pactada) 
L'EMPRESA,  INSTITUCIÓ  O  ENTITAT  EN  LA  QUAL  ES  DESENVOLUPIN  LES
PRÀCTIQUES 

X EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA 



Tercera. La durada total de les pràctiques per a un màxim de 1 alumne serà de 80 hores totals per alumne.

Quarta. El  contingut  de les pràctiques professionals vindrà determinat pel  programa formatiu de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena. L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions. 

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer
amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.

Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.

Abans  de començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena. El contingut i desenvolupament de les pràctiques pot ser en qualsevol moment objecte de valoració
i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena.  Aquest Acord es pot  extingir  per expiració del  temps convingut.  Qualsevol de les parts el  pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les parts,  que ha de ser comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies. 
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure un  alumne o alumna o  un  grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. D'acord amb el que estableix l'article 6 del Reial decret 694/2017, les entitats/centres de formació
que  executen  la  formació  en  modalitat  presencial,  han  de  contractar  una  pòlissa  d'assegurança  de
responsabilitat  civil  i  d'accidents personals per protegir els participants davant  qualsevol risc derivat  de
l'execució de l'acció formativa per al període de formació teoricopràctic, així com els desplaçaments dels
participants al lloc d'impartició de les classes i a altres empreses o establiments que s'organitzin en suport
de l'execució de les accions formatives i el SOIB en queda exonerat de qualsevol responsabilitat.

D'acord amb la vigent normativa d'aplicació (Disposició addicional 52 de la LGSS) els alumnes que realitzin
pràctiques  formatives  estan  inclosos  en  el  sistema  de  Seguretat  Social  i  l'acció  protectora  serà  la
corresponent al règim de SS aplicable, per tant aquest alumnat té inclosa la protecció per la prestació
d'accidents.  Per  la  qual  cosa,  l’entitat/centre  de  formació  només  ha  de  subscriure  una  pòlissa  de
responsabilitat civil.

Onzena. Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball Centre d’estètica
Neus Oliver  amb domicili  a************* ,  telèfon  de contacte  *********** i  nom de la tutora  Neus Oliver
Sampol. 

L’entitat/centre de formació  Ajuntament de Calvià-Ifoc ha de facilitar als alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Dotzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes. 

Tretzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.”



“ACORD ENTRE Ajuntament de Calvià-IFOC  AMB CIF P0701100J i  Johanna Riofrío Yépez  AMB CIF
54630663M PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS  DE
L’ESPECIALITAT FORMATIVA IMPP0108 Cures estètiques de  mans i peus, Núm. d’acció formativa
104/23.

Parts

D’una  banda  Manuel  Mas  Sánchez,  amb  DNI  ***,  en  representació  de  l’entitat/centre  de  formació
Ajuntament de Calvià-IFOC, amb NIF/CIF P0701100J  i  d’altra banda Johanna Riofrío Yépez, amb DNI
*****, en representació de l’empresa/centre de treball Peluquería y estética C y M amb NIF *****, que té com
activitat  econòmica  principal  perruqueria  i  estètica,  actuen  amb  poder  bastant  en  funció  dels  seus
respectius  càrrecs i  en  l’exercici  de  les  facultats  que per  convenir  en  nom de les entitats  a les quals
representen tenen conferides. 

L’empresa/centre  de  treball  Johanna  Riofrío  Yépez amb  NIF/CIF  ***** realitza  en  aquest  document
declaració expressa que compta amb tots els permisos i requisits legals per a l’exercici de la seva activitat i
que acompleix amb les seves obligacions fiscals i socials.

Antecedents

El SOIB en el marc de les seves competències finança o  autoritza especialitats formatives conduents a
Certificat de Professionalitat, en aquest cas l'entitat/centre de formació Ajuntament de Calvià-IFOC durà a
terme el mòdul de pràctiques professionals no laborals de Cures estètiques de mans i peus amb núm de
referència 104/23.

Tal  com preveuen,  la  Llei  30/2015,  de  9  de setembre,  per  la  qual  es  regula  el  Sistema de Formació
Professional per a l'Ocupació, i d'acord amb l'article 5 bis del RD 34/2008 que regula els Certificats de
Professionalitat i els articles 23, 24 i 25 de l'Ordre ESS/1897/2013 de 10 d'octubre, pel qual es desenvolupa
el  RD 34/2008,  ambdues entitats  acorden col·laborar  per  fer  un  mòdul  de pràctiques professionals no
laborals adreçat a l’alumnat de l’especialitat formativa abans esmentada i acorden subscriure el present
ACORD  PER  LA  REALITZACIÓ  DE  PRÀCTIQUES  PROFESSIONALS  NO  LABORALS,  que  es
desenvolupa d’acord a les següents 

Clàusules

Primera. El present Acord té com objecte facilitar la realització de pràctiques d'aquells alumnes que realitzin
l'acció formativa núm 104/23, finançada o autoritzada pel SOIB i impartit per l’Ajuntament de Calvià-Ifoc a
Johanna Riofrío Yépez amb domicili a  Plaça Es Fossar, 35 , 07510, Sineu (Illes Balears)  i que compta amb
1 treballadors en plantilla.

Segona.   La  relació  alumne/a-Entitat/Empresa  on  es  realitza  el  mòdul  de  pràctiques professionals  no
laborals  no suposarà més compromís que el derivat del presente acord. En cap cas generarà relació
laboral.
No obstant això, la realització de les pràctiques determinarà la inclusió en el sistema de la Seguretat Social
de les persones que les realitzin en els termes previstos en la Disposició addicional cinquantena segona del
Reial  decret legislatiu 8/2015, de 30 d'octubre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei General de la
Seguretat Social. El compliment de les obligacions de Seguretat Social correspondrà a:

(Marcar X a  l'opció pactada) 
L'EMPRESA,  INSTITUCIÓ  O  ENTITAT  EN  LA  QUAL  ES  DESENVOLUPIN  LES
PRÀCTIQUES 

X EL CENTRE DE FORMACIÓ RESPONSABLE DE L'OFERTA FORMATIVA 

Tercera. La durada total de les pràctiques per a un màxim de 1 alumne serà de 80 hores totals per alumne.

Quarta. El  contingut  de les pràctiques professionals vindrà determinat pel  programa formatiu de l'acció
formativa a què fa referència el corresponent Reial decret .

Cinquena. L’empresa/centre de treball on facin les pràctiques ha de nomenar un tutor o tutora per a les
activitats que els alumnes duguin a terme en les seves instal·lacions. 

Sisena.  L’entitat/centre  de  formació  ha  de  designar  un  formador  o  formadora  que  és  el  responsable
d’acordar el programa formatiu amb el centre de treball i, juntament amb la persona tutora designada, fer



amb el centre de treball el seguiment i l’avaluació dels alumnes. En aquest sentit, el programa formatiu ha
d’incloure criteris d’avaluació observables i mesurables.

L’entitat/centre  de  formació  és  el  responsable  que  les  pràctiques  es  duguin  a  terme  d’acord  amb  el
programa formatiu, ha de controlar l’assistència dels alumnes i n’ha de comunicar les incidències al SOIB.

Setena. Dur a terme la formació pràctica no suposa, en cap cas, la substitució dels treballs propis del
personal en plantilla.

Abans  de començar  les  pràctiques,  el  centre  de  treball  ha  de  comunicar  als  representants  legals  del
treballadors els acords o convenis signats, així com una relació dels participants.

Vuitena.   El  contingut  i  desenvolupament  de  les  pràctiques  pot  ser  en  qualsevol  moment  objecte  de
valoració i supervisió per part del SOIB o altres entitats designades per aquestes.

Novena.  Aquest Acord es pot  extingir  per expiració del  temps convingut.  Qualsevol de les parts el  pot
rescindir,  mitjançant  una denúncia d’alguna de les parts,  que ha de ser comunicada a l’altra amb una
antelació mínima de quinze dies. 
Igualment,  qualsevol  de  les  parts  pot  excloure un  alumne o alumna o  un  grup d’alumnes,  per  decisió
unilateral del centre o conjunta d’ambdós, en els casos següents:

Faltes repetides d’assistència i/o puntualitat no justificades.
Actitud incorrecta o manca d’aprofitament, prèvia audiència a la persona interessada.

Desena. D'acord amb el que estableix l'article 6 del Reial decret 694/2017, les entitats/centres de formació
que  executen  la  formació  en  modalitat  presencial,  han  de  contractar  una  pòlissa  d'assegurança  de
responsabilitat  civil  i  d'accidents personals per protegir els participants davant  qualsevol risc derivat  de
l'execució de l'acció formativa per al període de formació teoricopràctic, així com els desplaçaments dels
participants al lloc d'impartició de les classes i a altres empreses o establiments que s'organitzin en suport
de l'execució de les accions formatives i el SOIB en queda exonerat de qualsevol responsabilitat.

D'acord amb la vigent normativa d'aplicació (Disposició addicional 52 de la LGSS) els alumnes que realitzin
pràctiques  formatives  estan  inclosos  en  el  sistema  de  Seguretat  Social  i  l'acció  protectora  serà  la
corresponent al règim de SS aplicable, per tant aquest alumnat té inclosa la protecció per la prestació
d'accidents.  Per  la  qual  cosa,  l’entitat/centre  de  formació  només  ha  de  subscriure  una  pòlissa  de
responsabilitat civil.

Onzena. Les pràctiques professionals no laborals seran realitzades en el centre de treball  Peluquería y
estética C y M amb domicili a Plaça **i nom de la tutora Johanna Riofrío Yépez. 

L’entitat/centre de formació  Ajuntament de Calvià-Ifoc ha de facilitar als alumnes la targeta acreditativa
d’alumne en formació pràctica, d’acord amb el model facilitat pel SOIB.

Dotzena. De conformitat amb l’article 19 de l'ordre TMS/368/2019 de 28 de març, abans del començament
de les pràctiques es posarà en coneixement dels representants legals del treballadors a l’empresa el citat
acord, així com una relació dels alumnes que participen a les mateixes. 

Tretzena. Aquest Acord es mantindrà vigent fins a la finalització del termini d’execució de la resolució.”

«Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Calvià i l'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI) per
dur a terme la  cessió gratuïta  d'un sòl  al  carrer  de la Bonavida,  2,  a Peguera (Calvià)  per a  la
promoció d'habitatges protegits

Parts 

Marta Vidal Crespo, consellera d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les Illes Balears i president de
l'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI), en virtut del que disposa l'article 10 del Decret 17/2015, de 10 d'abril,
d'aprovació dels Estatuts de l'entitat pública Institut Balear de l'Habitatge, que actua en l'exercici de les
facultats que li atribueix l'article 11.g) d'aquest Decret.

Juan Antonio Amengual Guasp, batle de l'Ajuntament de Calvià, proclamat per l'Acord del Ple de la sessió
constitutiva d'aquest Ajuntament del dia 17 de juny de 2023, en representació d'aquesta corporació, d'acord
amb l'article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local. 



Juan Castañer Alemany, secretari accidental de l'Ajuntament de Calvià, que actua en la funció de donar fe
pública i a l'efecte d'assessorament legal preceptiu.

Antecedents 

1. L'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI), entitat pública empresarial de les previstes a l'article 2.1.b) de la
Llei 7/2010, de 21 de juliol, del sector públic instrumental de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears,
regulada pel  Decret  17/2015,  de  10  d'abril,  d'aprovació  dels  seus Estatuts,  i  adscrita  a  la  Conselleria
d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les Illes Balears, té com a fins generals els relacionats amb
l'habitatge del Govern i de l'Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears, i com a una de les
funcions primordials la promoció d'habitatges de protecció pública en qualsevol dels seus règims, per la
qual cosa pot comprar, permutar o adquirir, a títol gratuït o onerós, terrenys i solars per executar-hi les
promocions d'habitatges protegits.

2. La política d'habitatge que du a terme la Conselleria d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les
Illes  Balears  mitjançant  l'IBAVI  pretén  involucrar  la  resta  d'administracions  territorials  per  fomentar
mecanismes d'intervenció que permetin promoure el sòl suficient per pal·liar la situació de dèficit actual i
garantir una oferta suficient de sòl amb destinació a la promoció d'habitatges protegits. 

3. L'Ajuntament de Calvià, conscient de la necessitat d'adoptar mesures en matèria de sòl i habitatge per tal
de fomentar i fer possible una política d'habitatge més digna i accessible per a col·lectius amb dificultats,
està interessat a compartir aquesta responsabilitat amb l'IBAVI en el marc dels principis de coordinació i
col·laboració interadministrativa, i instrumentalitza aquesta col·laboració mitjançant la cessió gratuïta de sòl
de titularitat municipal a favor de l'IBAVI per dur a terme la promoció i construcció d'habitatges protegits. 

4.  En  data  30  de  maig  de  2022,  l'Ajuntament  de  Calvià  i  l'IBAVI  signaren  el  Protocol  d'intencions
conformement al qual l'Ajuntament es va comprometre a dur a terme totes les actuacions i els procediments
administratius  a  fi  de  posar  a  disposició  de  l'IBAVI  pel  títol  de  cessió  gratuïta  i  conformement  a  les
condicions  per  determinar  en  un  futur  conveni  de  col·laboració,  en  ple  domini,  lliure  de  càrregues,
gravàmens, arrendaments i al corrent del pagament d'imposts, un sòl de titularitat municipal al carrer de la
Bonavida, 2, a Peguera (Calvià), identificat com a parcel·la  2.b de l'àmbit 1 del Pla Parcial Peguera Oest
Polígon XI, d'uns 5.850,70 m2 i referència cadastral 07011A005004450001JZ.

Per la seva part, l'IBAVI es va comprometre a destinar el sòl a la promoció i a la construcció d'habitatges
protegits en règim de lloguer.

5. El Consell d'Administració de l'IBAVI, en la sessió del dia 30 de juny de 2022, va acordar ratificar el
Protocol general d'actuació signat per les parts el 30 de maig de 2022 referit a l'apartat anterior. 

6. L'Ajuntament de Calvià és propietari del solar següent:

URBANA: Porción de terreno destinado a aprovechamiento lucrativo de cesión pública, de uso residencial
plurifamiliar, vinculado a la protección pública de régimen general, de una superficie, según medición, de
CINCO MIL OCHOCIENTOS CINCUENTA METROS SETENTA DECÍMETROS CUADRADOS. Linda:  al
frente, mirando desde la calle Bonavida con acera existente, en una longitud de cincuenta y uno coma
treinta y un metros en curva; por la derecha, entrando, con suelo urbano de Peguera en una longitud de
ciento veintitrés coma ochenta y cinco metros lineales; por la izquierda,entrando, con parcela resultante 2.a
en una longitud de ciento diecinueve coma cincuenta y ocho metros lineales y estación transformadora en
una longitud de seis coma cero cuatro metros lineales, y por el fondo, con sistema general de espacios
libres  públicos  en  una  longitud  de  cuarenta  y  ocho  coma veintiocho  metros  en  curva.  Es  la  parcela
identificada como 2.b resultante de la Unidad de Actuación UA-1, Peguera Oest, Poligono XI, Peguera,
Calvià; según el Plano archivado en el legajo correspondiente bajo el número B-04. Es de dominio privado
o patrimonial, y afecta al Patrimonio Municipal del suelo.

Inscrit en el Registre de la Propietat de Calvià núm. 2, en el tom 4368, llibre 168, foli 16, finca 7342 de
Calvià. ·

Referència cadastral: 07011A005004450001JZ.

Qualificació urbanística: residencial plurifamiliar de protecció pública RP-2 (A).



Valor cadastral del solar: 898.836,47 €.

Càrregues: lliure de càrregues i gravàmens, d'arrendaments i ocupants, i al corrent del pagament d'imposts
i arbitris.

7. El Ple de l'Ajuntament de Calvià, en la sessió del dia 30 de novembre de 2023, va aprovar definitivament
la cessió gratuïta a l'IBAVI del solar situat al carrer de la Bonavida 2, de Peguera (Calvià) per a la promoció
d'habitatges i el text del conveni de cessió.

8. El Consell d'Administració de l'IBAVI, en la sessió del dia 14 de novembre de 2022, es  va  donar per
assabentat i va ratificar la Resolució que el president va dictar el 2 de novembre de 2022 amb el contingut
següent: 

Primer. Aprovar la signatura d'un conveni de col·laboració entre l'Institut Balear de l'Habitatge -IBAVI— i
l'Ajuntament de Calvià per a la  cessió gratuïta a favor de l'IBAVI d'un sòl  de titularitat  municipal  d'uns
5.850,70 m2 de superfície situat al carrer de Bonavida núm. 2, a Peguera (finca registral 7.342 del Registre
de  la  Propietat  de  Calvià  núm.  1,  inscrita  al  tom  4368,  llibre  168,  foli  16  i  referència  cadastral
07011A005004450001JZ), per a la promoció d'habitatges de protecció pública, tot allò de conformitat amb
els pactes i condicions continguts al document adjunt.

Segon.  Autoritzar  la  directora  gerent  per  tal  que,  si  s'escau,  aprovi  la  modificació  de  les  condicions  i
clàusules del conveni que s'esdevinguin necessàries per adequar el seu contingut a les normes d'aplicació
en l'àmbit de la comunitat autònoma de les Illes Balears.

Tercer. Donar compte d'aquesta Resolució al Consell d'Administració a l'efecte de la ratificació." 

Per tot això exposat, les parts,  fent ús dels càrrecs respectius i  de la representació que ostentam, ens
reconeixem la capacitat legal mútua i recíproca necessària per formalitzar aquest conveni de col·laboració
per cedir sòl d'acord amb les següents

Clàusules 

1.  L'Ajuntament  de  Calvià cedeix  gratuïtament  a  favor  de  l'Institut  Balear  de l'Habitatge (IBAVI)  en ple
domini, com a cosa certa i determinada, amb tot el que li sigui annex i inherent, lliure de càrregues (fins i tot
les urbanístiques),  gravàmens i  arrendaments,  i  al  corrent del  pagament  d'imposts i  tributs la parcel·la
següent: 

URBANA: Porción de terreno destinado a aprovechamiento lucrativo de cesión pública, de uso residencial
plurifamiliar, vinculado a la protección pública de régimen general, de una superficie, según medición, de
CINCO MIL OCHOCIENTOS CINCUENTA METROS SETENTA DECÍMETROS CUADRADOS. Linda:  al
frente, mirando desde la calle Bonavida con acera existente, en una longitud de cincuenta y uno coma
treinta y un metros en curva; por la derecha, entrando, con suelo urbano de Peguera en una longitud de
ciento veintitrés coma ochenta y cinco metros lineales; por la izquierda, entrando, con parcela resultante 2.a
en una longitud de ciento diecinueve coma cincuenta y ocho metros lineales y estación transformadora en
una longitud de seis coma cero cuatro metros lineales, y por el fondo, con sistema general de espacios
libres  públicos  en  una  longitud  de  cuarenta  y  ocho  coma veintiocho  metros  en  curva.  Es  la  parcela
identificada como 2.b resultante de la Unidad de Actuación UA-1, Peguera Oest, Polígono XI, Peguera,
Calvià; según el Plano archivado en el legajo correspondiente bajo el número B-04. Es de dominio privado
o patrimonial, y afecta al Patrimonio Municipal del suelo.

Inscrita en el Registre de la Propietat de Calvià núm. 2, a favor de l'Ajuntament de Calvià en el tom 4368,
llibre 168, foli 16, finca 7342 de Calvià.

Referència cadastral: 07011A005004450001JZ.

Qualificació urbanística: residencial plurifamiliar de protecció pública RP-2 (A).

Valor cadastral del solar: 898.836,47 €.

Càrregues: es troba lliure de càrregues i gravàmens, d'arrendaments i ocupants, i al corrent del pagament
d'imposts i arbitris.



S'adjunta com a annex número 1 el plànol de situació.

2. L'Institut Balear de l'Habitatge (IBAVI) ha de destinar el sòl a la promoció i construcció d'habitatges de
protecció pública per a l'adjudicació posterior en règim de lloguer.

En  les  bases  del  procediment  per  adjudicar  els  habitatges  de  la  futura  promoció,  que  han  de  ser
consensuades entre l'Ajuntament de Calvià i l'IBAVI, s'ha d'incloure com a contingent de caràcter preferent
les persones empadronades en el municipi de Calvià que acreditin una residència continuada i efectiva per
un termini que s'ha de concretar a les bases referides.

Així mateix,  i  sempre que sigui tècnicament viable,  la promoció dels futurs habitatges protegits s'ha de
desenvolupar  preferentment  en  dos  blocs  o  edificis  i  del  total  dels  habitatges  de  la  promoció
aproximadament el 20% d'ells han de ser el més gran possible.

L'execució per l'IBAVI de la promoció i construcció dels habitatges protegits roman subjecta i condicionada
a  l'obtenció  del  finançament  de  l'actuació  així  com  de  les  autoritzacions  preceptives  a  l'efecte  de
l'adjudicació de les obres i l'inici de la construcció de l'edificació. En el cas de no obtenir el finançament,
aquest conveni no generarà cap tipus de despesa a compte de l'IBAVI.

3. La parcel·la reuneix la condició de solar, disposa de tots els serveis i subministraments, no hi resulta
pendent  el  desenvolupament  d'actuacions  urbanístiques  ni  el  pagament  de  despeses  derivades  de  la
urbanització del sòl i es troba lliure de càrregues i gravàmens (fins i tot les urbanístiques). 

No obstant això, l'execució, els costs, les liquidacions i els imposts derivats de les obres d'urbanització del
sòl objecte d'aquesta cessió que puguin resultar pendents d'execució o de pagament i la cancel·lació de
qualsevol càrrega urbanística, no s'han d'imputar en cap cas a l'IBAVI, i s'eximeix expressament aquest
Institut de qualsevol tipus de responsabilitat que se'n pugui derivar.

4. La cessió efectiva del sòl per part de l'Ajuntament de Calvià en favor de l'IBAVI s'ha de dur a terme en el
moment d'elevació a públic d'aquest conveni de col·laboració al termini de quatre mesos comptadors a
partir  de  la  data  de  signatura  d'aquest  conveni  i  sempre  que  s'hagi  obtingut  el  finançament  per  al
desenvolupament de l'actuació.

No obstant això, les parts, per acord mutu, poden convenir la pròrroga d'aquest termini. 

5.  Atès  el  caràcter  gratuït  d'aquesta  cessió,  les  despeses  i  els  imposts  derivats  de  l'atorgament  de
l'escriptura pública a favor de l'IBAVI són a compte exclusiu d'aquest Institut i a càrrec seu, excepte l'impost
d'increment de valor dels terrenys de naturalesa urbana que ha de ser a compte de l'Ajuntament de Calvià i
a càrrec seu.

6. Tenint en compte la finalitat pública de l'IBAVI, així com el caràcter social dels habitatges per promoure,
l'Ajuntament de Calvià ha d'aplicar les bonificacions màximes legalment permeses conforme a la llei i les
ordenances fiscals d'aplicació al pagament de la quota de l'impost de construccions, instal·lacions i obres
(ICIO) que grava la construcció d'habitatges i les taxes de llicències urbanístiques. 

Així  mateix,  respecte  als  imposts,  taxes  i  arbitris  que  recauen  sobre  els  habitatges,  ha  d'aplicar  les
bonificacions màximes permeses legalment  per  tractar-se d'habitatges de  protecció pública  destinats  a
lloguer i, per tant, amb renda limitada per norma jurídica.

7. Aquest conveni té una vigència de quatre anys comptadors des de la data de la signatura. No obstant
això, en qualsevol moment anterior a l'arribada del venciment indicat, les parts poden convenir la pròrroga
d'aquest per un nou termini fins a quatre anys addicionals o l'extinció.

8. Els termes d'aquest conveni es poden modificar per acord mutu entre les parts i s'han de recollir en una
addenda que s'ha d'incorporar a aquest com a part inseparable.

9. Aquest conveni s'extingeix pel compliment de les actuacions que constitueixen l'objecte o per causa de
resolució. 

Són causes de resolució:

a) Les causes generals establertes en la legislació vigent.



b) L'acord unànime dels signants.

c) El transcurs del termini de vigència sense que se n'hagi convingut la

pròrroga. 

d)  La impossibilitat acreditada del compliment per motius aliens a la voluntat de les parts o per causa de
força  major,  així  com  qualsevol  modificació  substancial  de  les  circumstàncies  que  en  motivaren
originàriament la subscripció.

e) La decisió judicial declarativa de la nul·litat del conveni.

f) L'incompliment dels compromisos i obligacions de les parts que es deriven

d'aquest conveni sempre que siguin imputables a aquestes, així com qualsevol modificació substancial de
les circumstàncies que en motivaren originàriament la subscripció. En aquest cas, qualsevol de les parts pot
notificar  a  la  part  incomplidora  un  requeriment  perquè  compleixi  en  un termini  determinat  amb  les
obligacions que es consideren incomplertes. Aquest requeriment s'ha de comunicar per escrit a la Comissió
de Seguiment i a les parts signants.

En  el  cas  de  resolució  d'aquest  conveni  per  causa  no  imputable  a  l'IBAVI  l'Ajuntament  de  Calvià  es
compromet a compensar a aquest Institut  el  valor  total  o parcial  de les construccions fetes fins aquell
moment condicionat a la dotació prèvia de crèdit pressupostari suficient i adequat a la seva naturalesa i la
tramitació de l'expedient de despesa oportú.

10. De conformitat amb el que preveu la Llei 40/2005, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic, per al
seguiment, la vigilància, el control i la interpretació d'aquest conveni s'ha de constituir una comissió de
seguiment integrada pels representants designats per cadascuna de les parts.

En les reunions d'aquesta Comissió, les persones representants de cada part  poden ser assistides pel
personal tècnic, si ho consideren necessari.

La Comissió de Seguiment actua com un mecanisme de coordinació i interpretació, i li correspon vetlar pel
compliment efectiu del que preveu aquest conveni, així com impulsar les accions necessàries per a aquest
objectiu. 

Les sessions de la  Comissió poden dur-se a terme per videoconferència i  se n'ha d'estendre acta del
contingut. 

11. La resolució de les qüestions litigioses que puguin sorgir en la interpretació o aplicació d'aquest conveni
s'han de sotmetre a la jurisdicció contenciosa administrativa.»

“Convenio de colaboración público-privada entre el  Ajuntament de Calvià y la Confederación de
Asociaciones  Empresariales  de  Baleares  (en  adelante  CAEB)  para  la  difusión,  información  y
orientación  de  las  personas  interesadas  en  el  procedimiento  de  acreditación  de  competencias
adquiridas a través de la experiencia laboral u otras vías no formales e informales en el ámbito de la
Comunidad Autónoma de les Illes Balears, financiado por el Ministerio de Educación y Formación
Profesional  y  por la  Unión Europea-NextGenerationEU, en el  marco del  mecanismo del  Plan de
Recuperación, Transformación y Resiliencia.

Partes 

Manuel Mas Sánchez, con NIF *****,  en representación del Ayuntamiento de Calvià, con CIF P0701100J,
con domicilio en calle Julià  Bujosa Sans Batle,  nº 1, 07184,  Calvià,  Islas Baleares, en ejercicio de las
competencias que tiene atribuidas por el artículo 23.4 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las
Bases del Régimen Local.

Carmen María Planas Palou, con NIF *****, en calidad de Presidenta de la Confederación de Asociaciones
Empresariales de Baleares (CAEB), con CIF G07057896, con domicilio en calle Aragón, 215, 2º, 07008,
Palma, Islas Baleares, en virtud de las facultades que le otorgan los Estatutos de la Entidad, de acuerdo
con los nombramientos de fecha 17 de marzo de 2022.



Antecedentes 

1. El Ajuntament de Calvià, conforme a la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen
Local,  aprobó  en  Pleno  Municipal,  en  la  sesión  del  7  de  octubre  de  1994  los  estatutos  del  órgano
desconcentrado local Institut Municipal de Formació i Ocupació de Calvià (en adelante IFOC), publicado en
el BOCAIB número 141, de 17 de noviembre de 1994.

2. La CAEB firmó el 27 de marzo de 2023 un Convenio de Colaboración con la Conselleria de Educació i
Formació  Profesional  para  la  difusión,  información  y  orientación  del  Procedimiento  de  evaluación  y
reconocimiento de la cualificación profesional adquirida por la experiencia laboral y/o la formación no formal
en el ámbito de la Comunidad Autónoma de les Illes Balears, financiado por el Ministerio de Educación y
Formación Profesional y por la Unión Europea – NextGenerationEU, en el Marco del Mecanismo del Plan
de Recuperación, Transformación y Resiliencia.

Ambas entidades enmarcan principalmente esta estrategia de trabajo colaborativo en lo que se dispone en:

 ● La ley 3/2023, de 28 de febrero, de Empleo, punto I del PREÁMBULO, donde se hace referencia al Plan
de  Recuperación,  Transformación  y  Resiliencia,  indicando  que  las  nuevas  políticas  de  empleo  deben
perseguir  como objetivos,  desde el  diálogo social,  la  reforma del  mercado laboral  para adecuarlo a la
realidad  y  necesidades  actuales,  mejorar  el  capital  humano,  modernizar  la  negociación  colectiva  y
aumentar la eficacia y eficiencia de las políticas públicas de empleo, que se orientarán a la capacitación de
las  personas  trabajadoras  en  las  áreas  que  demandan  las  transformaciones  que  requiere  nuestra
economía. 

● El TÍTULO VI, de la ley orgánica 3/2022, de 31 de marzo, de ordenación e integración de la Formación
Profesional, sobre la Acreditación de competencias profesionales adquiridas por experiencia laboral u otras
vías formales o informales. Este procedimiento tendrá como destinataria la población activa con experiencia
laboral  y  sin  acreditación,  certificado  o  título  profesionalizante  de  todas  o  parte  de  sus  competencias
profesionales, para que valide dichas competencias profesionales adquiridas en el desempeño laboral, así
como aquellas cuya vía de adquisición haya sido la educación no formal.

Se promoverá la implicación directa de las empresas u organismos equiparados como destinatarias del
procedimiento, de manera que la participación de las personas trabajadoras sea facilitada y gestionada
conjuntamente entre las administraciones, los agentes sociales y las empresas y organismos. 

El objeto de este convenio se desarrollará en virtud del siguiente marco normativo vigente, así como de los
posibles desarrollos normativos que se aprobaran y fueran de aplicación al caso.

● Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, modificada por la Ley 27/2013, de
27  de  diciembre,  de  racionalización  y  sostenibilidad  de  la  administración  local,  y  en  el  Real  Decreto
2568/1986, de 28 de noviembre, por el que se aprueba el Reglamento de Organización, Funcionamiento y
Régimen Jurídico de las Entidades Locales.

● La Ley 2/2011, de 4 de marzo, de economía sostenible (BOE núm. 55, de 5 de marzo de 2011), indica en
su artículo 72.h) que uno de los objetivos en materia de formación profesional es mejorar la cualificación de
los ciudadanos mediante la aplicación del procedimiento de evaluación y acreditación de las competencias
profesionales adquiridas a través de la experiencia laboral o de vías no formales. Ley 20/2006, de 15 de
diciembre,  municipal  y  de  régimen  local  de  las  Illes  Balears,  en  su  artículo  29.2.t,  describe  como
competencia  propia  de  los  municipios  de  las  Illes  Balears  el  desarrollo  económico  local  y  promoción
turística de su territorio.

●  Real decreto 1529/2012, de 8 de noviembre, desarrolla el contrato para la formación y aprendizaje y
establece las bases de la formación profesional dual, mientras que la Orden ESS/2518/2013, de 26 de
diciembre, regula los aspectos formativos del contrato para la formación y el aprendizaje, y desarrolla el
Real decreto 1529/2012.

●  Ley 30/2015, de 9 de septiembre, por la cual se regula el sistema de formación profesional para el
empleo en el ámbito laboral, y por el Real decreto 694/2017, de 3 de julio, que la desarrolla, en todo lo que
no se oponga al nuevo sistema de formación profesional aprobado por la Ley orgánica 3/2022, de 31 de
marzo, de ordenación e integración de la formación profesional (BOE nº 78, de 1 de abril). 



● Ley 40/2015, de 1 de octubre, de Régimen Jurídico del Sector Público instrumenta en los artículos 47 a
53, la regulación relativa a los Convenios y estas disposiciones serán de aplicación a este convenio. 

●  Asimismo, son aplicables también la Orden TMS/369/2019, de 28 de marzo, por la cual se regula el
Registro Estatal de Entidades de Formación del sistema de formación profesional para el empleo en el
ámbito laboral, así como los procesos comunes de acreditación e inscripción de las entidades de formación
para impartir especialidades formativas incluidas en el Catálogo de Especialidades Formativas, y la Orden
TMS/283/2019, de 12 de marzo, por la cual se regula el Catálogo de Especialidades Formativas en el
marco del sistema de formación profesional para el empleo en el ámbito laboral.

●  La Ley 1/2022, de 8 de marzo, de educación de las Illes Balears (BOIB núm. 38, de 17 de marzo de
2022), determina en el artículo 29.2 que el procedimiento tendrá como referente la tipología de las ofertas y
los grados de formación que establece la normativa básica y se desarrollará de acuerdo con los criterios
que garanticen la fiabilidad, objetividad y rigor técnico de la evaluación.

● Ley Orgánica 3/2022, de 31 de marzo, de ordenación e integración de la Formación Profesional. 

●  Orden EFP/942/2022, de 23 de septiembre,  por la que se regula la  oferta formativa del  sistema de
Formación profesional en el ámbito laboral asociada al Catálogo Nacional de Cualificaciones Profesionales
efectuada  por  las  administraciones  competentes,  se  establecen  bases  reguladoras,  así  como  las
condiciones para su financiación.

●  Ley 3/2023, de 28 de febrero, de Empleo, en el artículo 31, establece que se entiende por políticas
activas  de  empleo  el  conjunto  de  los  servicios  y  programas  de  orientación,  intermediación,  empleo,
formación en el trabajo y asesoramiento para el autoempleo y el emprendimiento dirigidos a impulsar la
creación de empleo y mejorar las posibilidades de acceso a una empleo digno, por cuenta ajena o propia,
de las personas demandantes de los servicios de empleo, al mantenimiento y mejora de la empleabilidad y
al fomento del espíritu empresarial de la economía social. Así mismo, el artículo 33 de la Ley regula el
sistema de formación en el trabajo y establece cuáles serán los fines de esta formación. 

● Real Decreto 659/2023, de 18 de julio, por el que se desarrolla la ordenación del Sistema de Formación
Profesional. 

● Resolución del consejero de Educación y Universidades por la cual se publican las bases que deben regir
los procedimientos de acreditación de competencias adquiridas a través de la experiencia laboral u otras
vías no formales e informales convocados por la Comunidad Autónoma de las Illes Balears (BOIB nº 172,
de 21 de diciembre de 2023).

Las  partes  se  reconocen  mutuamente  la  capacidad legal  necesaria  para  formalizar  este  convenio,  de
acuerdo con las siguientes,

Cláusulas 

Este convenio tiene por objeto establecer el marco de colaboración estable y general entre las instituciones
en la realización de objetivos comunes, en relación con las acciones que desarrolla el IFOC y la CAEB en el
ámbito de la orientación laboral y el asesoramiento para la acreditación de las competencias profesionales
de acuerdo a la normativa y el desarrollo que establece las bases que deben regir los procedimientos de
acreditación de competencias adquiridas a través de la experiencia laboral  u otras vías no formales e
informales del IQPIB.

El presente convenio no tiene compromiso económico.

La CAEB se compromete a:

● Realizar procesos de asesoramiento de los trabajadores que el servicio de Orientación del IFOC derive,
con  la  finalidad  de  que  puedan  conseguir  acreditar  las  competencias  profesionales  a  través  de  la
experiencia laboral y la formación no formal.

● Colaborar con el IFOC en la realización de jornadas informativas y de orientación a las empresas, sobre
el tema de la acreditación de la experiencia laboral.



●  Realizar el asesoramiento en las dependencias del IFOC, según calendario que se establezca entre
todas las partes, que anexamos a este convenio.

El Ajuntament de Calvià, a través del IFOC, se compromete a:

● Poner a disposición del equipo de orientación para la acreditación de las competencias profesionales de
la CAEB los espacios y recursos necesarios para el desarrollo del servicio.

●  Impulsar  la  derivación hacia los  servicios  de orientación de CAEB a los  trabajadores inscritos  en la
Agencia  de  Colocación  y  en  los  Servicios  de  Orientación  de  IFOC,  con  el  fin  de  iniciar  procesos  de
valoración  de  la  experiencia  profesional  y  de  formación  no  formal  que  revierta  en  la  obtención  de
acreditaciones profesionales.

●  Organizar  jornadas  de  información,  juntamente  con  los  equipos  de  orientación  de  acreditación  y
competencias profesionales, para sensibilizar y concienciar a los empresarios y personas trabajadoras de la
necesidad  de  facilitar  la  obtención  de  cualificaciones  por  esta  vía  y  el  establecimiento  de  itinerarios
formativos  para  mejorar  las  carreras  profesionales  a  los  trabajadores.  Lo  cual,  posibilitará  mejorar  la
competitividad de las empresas.

Con el  fin de asegurar la eficacia y eficiencia del  establecimiento de este servicio en el  municipio, se
anexará a este convenio un documento técnico, de planificación anual, que recogerá de manera específica,
los  objetivos  cuantitativos  y  cualitativos,  la  metodología,  los  instrumentos  y  herramientas  técnicas
necesarias,  la  planificación  y  calendarización  de  las  actividades  y  los  indicadores  que  contendrá  la
evaluación anual del servicio objeto de este convenio.

Se  creará  una  Comisión  de  seguimiento,  vigilancia  y  control  formada  por  representantes  de  las  dos
instituciones (CAEB e IFOC) que tendrá las siguientes funciones:

a) Realizar una revisión anual  y las revisiones periódicas, que consideren necesarias,  para verificar el
correcto desarrollo del convenio.

b) Proponer anualmente la planificación de los proyectos y las acciones a realizar de acuerdo con el objeto
del convenio y la evaluación de los mismos que se hayan realizado durante el ejercicio anterior. 

Esta  comisión  de  seguimiento  se  constituirá  con  un  máximo  de  4  miembros:  2  representantes  del
Ajuntament de Calvià, 2 representantes de la CAEB.

Este convenio entrará en vigor al día siguiente de su firma y tendrá duración hasta el 31 de diciembre de
2024,  fecha  en  que  vence  el  convenio  de  colaboración  entre  CAEB  y  la  Conselleria  de  Educación,
pudiéndose prorrogar en el caso de que éste sea renovado. En caso de acordarse su prórroga, el preaviso
será de un mes antes de la finalización.

El desistimiento del acuerdo se realizará mediante comunicación con al menos un mes de antelación. En
caso de denunciarlo, el acuerdo mantendrá la vigencia únicamente en relación con aquellas colaboraciones
que estuvieran en proceso en el momento de producirse la resolución del mismo, con la excepción de que
el Ajuntament de Calvià decidiera lo contrario.

Todas las actuaciones derivadas de la presente colaboración se realizarán con sujeción a la Ley Orgánica
3/2018, de 5 de diciembre, de Protección de Datos Personales y garantía de los derechos digitales y demás
normativa de desarrollo de la misma.

Las partes se comprometen a dar cumplimiento a todas las obligaciones legales vigentes en materia de
protección de datos. La posible parte incumplidora queda sujeta a la responsabilidad del pago de los daños
y perjuicios ocasionados a la otra parte como consecuencia de su incumplimiento, entre los que se incluyen
los derivados de las sanciones administrativas y los importes a los que se pueda condenar a la parte
incumplidora en la jurisdicción civil,  contencioso-administrativa o penal por este concepto, así como los
gastos ocasionados en los eventuales procedimientos.

En cumplimiento de la normativa vigente en materia de protección de datos, la CAEB será la responsable
de los datos personales que se cumplimentarán con la finalidad de gestionar el tratamiento para realizar la
inscripción en los proyectos de colaboración.



Los datos se conservarán en virtud de la legislación aplicable al derecho mercantil. Los datos serán cedidos
en aquellos casos en que sea necesario para su desarrollo y cumplimiento de la relación adquirida con la
CAEB. 

Se podrán ejercer los derechos de acceso, rectificación, oposición, supresión, decisiones automatizadas,
limitación  y  portabilidad  mediante  el  correo  electrónico  bajas@caeb.es  aportando  documentación  que
acredite la identidad de la persona solicitante (copia del Documento Nacional de Identidad o equivalente).
En cualquier caso se puede solicitar la tutela de la Agencia Española de Protección de Datos a través de su
página web.

Las partes se comprometen a resolver amigablemente cualquier diferencia sobre el convenio sometiéndose
a arbitraje, y en su caso, al orden jurisdiccional contencioso-administrativo para resolver las cuestiones
litigiosas que puedan surgir.”

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =19  

20. ASUNTOS DE URGENCIA

FOD. 1.   PROPUESTA DE ACUERDO QUE SE ELEVA AL PLENO DE LA CORPORACIÓN RELATIVA A  
LA RENUNCIA AL ACTA DE CONCEJAL FORMULADA POR LA SRA. MARTA LÓPEZ EXPÓSITO.

Sometida a votación la inclusión del presente punto en el orden del día, se aprueba por unanimidad.

Se da cuenta de la siguiente propuesta:

“La concejal, Sra. Marta López Expósito, por escrito de fecha 26 de junio de 2024, que ha tenido entrada en
el  Ayuntamiento el  día 27,  número de Registro General  13522/2024,  ha presentado su renuncia como
concejal que formaliza mediante este escrito.

De conformidad con lo dispuesto en el art. 9.4 del ROF esta renuncia "deberá hacerse efectiva por escrito
ante el Pleno de la Corporación", siguiendo la tramitación prevista al efecto en la LOREG con comunicación
a la Junta Electoral Central para que asigne el escaño una vez declarada la vacante.

Por todo ello, procede que el Ayuntamiento adopte acuerdo con los siguientes apartados:

Primero. El Pleno queda enterado de la renuncia formulada por la concejal del grupo municipal del Partido
Socialista, Sra. Marta López Expósito, al cargo de concejal del Ayuntamiento de Calvià y, en consecuencia,
de acuerdo con lo dispuesto en el art.  9.4 del ROF considerar esta renuncia como efectiva, y declara
formalmente la vacante existente.

Segundo. Solicitar  a  la  Junta  Electoral  Central,  órgano  competente  según  la  LOREG,  que  expida
credencial a nombre de la persona que le sustituirá, que según consta en la presentación de candidatura
sellada por la Junta Electoral de Zona de Palma de Mallorca y de acuerdo con los resultados electorales,
resulta ser el número 14: Sr. Sebastian Palmer Badillo.

Tercero. Remitir  certificación  de  este  acuerdo  a  la  Junta  Electoral  Central  a  los  efectos  que  expida
credencial acreditativa a nombre del Sr.  Sebastian Palmer Badillo.”

Sometida a votación la precedente propuesta se aprueba por unanimidad.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =20  

21. RUEGOS Y PREGUNTAS

1. Pregunta efectuada por la Sra. Rojano Pérez.

Hace unas semanas se publicó en redes sociales que el Ayuntamiento colabora con los niños y niñas que
están en el “Convent de Calvià”. Pregunta qué dotación económica se está aportando a esta colaboración.



El Sr. Alcalde responde que como Partido Popular han recogido muchos donativos de personas a título
individual  e  igualmente se ha  colaborado tanto por  parte del  Govern  como del  Consell.  Por  parte  del
Ayuntamiento ha sido una aportación logística, intendencia y soporte de comunicación.

La Sra. Prats indica que se lo comunicará detalladamente por escrito.

2. Pregunta efectuada por el Sr. Martorell Enseñat.

En la calle de Vía Cornisa, calle que da acceso al varadero del Náutico de Santa Ponça,  hay un solar
privado que tiene el muro que delimita su solar con con la vía pública que está en muy mal estado, de
hecho los residentes no puedan pasear por la acera como es debido por dicho tramo.

El anterior equipo de gobierno instó a la propiedad a subsanar las deficiencias en un plazo determinado que
desconoce si ha expirado.

Pregunta cómo se encuentra dicho expediente y si tienen previsto o no realizar alguna otra actuación.

3. Pregunta efectuada por la Sra. Francés Gárate.

Pregunta si tienen pensado retirar los chiringuitos de las playas de Palmanova y Magaluf que tanto revuelo
y rechazo han levantado entre los residentes y los comerciantes de dichas zonas.

El  Sr.  Alcalde  le  responde  que  la  justificación  de  los  chiringuitos  es  que  en  los  pliegos  de  la  nueva
concesión se establece que se tiene que prestar servicios a las hamacas, no obstante en dichos pliegos se
plantea  que para ofrecer dicho servicio, no se puede dar desde un restaurante que pueda estar en esa
línea y es preceptivo que haya un chiringuito intermedio.

Se han colocado dos, concretamente el de Palmanova y el de Peguera.

Entiende que hubiera sido más lógico que la concesionaria llegase a un acuerdo con cualquiera de los
bares restaurantes o con todos a la vez pero no era posible, el concesionario debía de tener un chiringuito
para poder dar ese servicio que entienden que es necesario.

La Sra. Francés Gárate pregunta si también es necesario que para poder dar el servicio, éstos puedan
instalar  mesas  y  sillas  ocupando  la  arena  y  afeando  la  imagen.  Considera  que  dar  el  servicio  es
interpretable pero no la instalación de mesas y sillas.

El Sr. Alcalde responde que lo que no toque se tendrá que retirar pero en cualquier caso el chiringuito está
condicionado a las circunstancias mecionadas

4. Pregunta efectuada por la Sra. Francés Gárate.

Pregunta si saben que con la ocupación con hamacas y sombrillas en la trasera de algunas playas se está
invadiendo las zonas definidas como deportivas, aquellas en las que se podía practicar voleibol y demás
juegos. 

Ahora lo que pasa es que cuando se hace uso de ellas, los usuarios de las tumbonas se quejan porque los
balones pasan cerca.

5. Ruego efectuado por la Sra. Francés Gárate.

Reitera una petición efectuada hace algunos meses en relación a la calle Puig des Teix.

Los pivotes siguen rotos, los coches invaden la acera y los transeúntes o personas con movilidad reducida
no pueden hacer uso de las mismas.



El Sr. Mas Sánchez responde que se está estudiando alguna solución que no sean los pivotes de hierro
debido a que cuando los coches aparcados abren la puerta se dan con ellos y entonces se crea otro
problema.

Se está planteando otra solución que no cree ese problema, que no vaya rompiendo puertas para que
luego no se presenten reclamaciones patrimoniales y que al mismo tiempo impida que se suban los los
coches encima de la acera.

La Sra. Francés Gárate entiende dicho problema en el lado que se puede aparcar, no obstante en el lado
que es imposible aparcar, puesto que es simplemente acera y está prohibido, considera que se podrían
reponer. 

El Sr. Mas Sánchez le responde que se pondrá lo mismo en ambos lados.

6. Pregunta efectuada por la Sra. Francés Gárate.

Siguen los atascos cada sábado en el entorno del mercado de Santa Ponça. Entiende que la voluntad del
equipo de gobierno es mantenerlo donde está, no obstante traslada las quejas de vecinos y comerciantes
de la zona por el caos que se produce allí cada sábado por la mañana.

Pregunta si van a hacer algo al respecto y ruega que se planteen devolver el mercado a su ubicación
anterior.

7. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

Pregunta qué medidas van a tomar con el o la responsable del uso partidista y fraudulento del canal de
comunicación oficial del Ayuntamiento de Calvià y si cree que con borrar la publicación basta. ¿Se van a
disculpar ante la ciudadanía?

8. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

Pregunta si van a publicar el sentido de las mociones de este pleno en las redes sociales tal y como se han
hecho otros meses con exclusividad de las del equipo de gobierno. 

Lo denunció el pleno pasado. Las redes sociales del ayuntamiento de Calvià informaron a la ciudadanía de
dos mociones que presentaba el equipo de gobierno, haciendo caso omiso, olvidando o escondiendo las
mociones presentadas por el equipo Socialista. Solicita que esta vez lo haga de todas las que se han
presentado en este pleno.

9. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

Con referencia al proyecto de las escaleras Oliver de Terme, Ramón de Moncada, señala que han sido
varios los vecinos y vecinas que han contactado con su grupo político para denunciar varias cosas culpa de
la inacción por parte del equipo de gobierno. Unas obras que ya deberían haber finalizado y lejos están de
hacerlo, los vecinos han presentado varios escritos, el último del día 20 de mayo sin respuesta alguna.

A los vecinos les preocupa y enfada la imposibilidad de un acceso peatonal, lo que les impide a muchísimos
vecinos poder hacer su día a día ya que las otras opciones peatonales que marcan implican un gran
desplazamiento y estamos hablando en muchos casos de personas mayores.

La  obra  debería asegurar  el  acceso peatonal  de  las  escaleras de  forma segura  cosa que no se está
realizando.

Otra problema que supone un incremento en el retraso de la ejecución de las obras es que según los
vecinos la mayoría de los días solamente hay dos operarios trabajando. Le gustaría saber quién es el
responsable y director de esta obra.



La información no dada por escrito, que es lo que reclaman los vecinos, y la dada “off the records” por este
Ajuntament, es que la culpa la tiene el anterior equipo de gobierno, diciendo que no se tuvo en cuenta los
servicios existentes en la escalera: luz, agua y gas; como tampoco la retirada de los árboles y que por ello
al retirarlos se han visto afectados los servicios y eso provoca un retraso.

Los vecinos ya tienen copia del proyecto y del plan de seguridad y salud donde se dice:

“Tráfico rodado y acceso:  la zona de trabajo se haya confinada entre varias calles antes mencionadas
siendo necesaria para las obras la señalización y regularización de los accesos a las obras así como la
puntual regularización de las mismas con señalistas. 

Interferencia  con  los  servicios  afectados  y  otras  circunstancias  o  actividades  colindantes  que originan
riesgos laborales para la realización de los trabajos de la obra acceso rodado a la obra: Sí

Circulaciones peatonales: Sí 

Líneas eléctricas aéreas: Sí 

Líneas eléctricas enterradas: Sí 

Transformadores eléctricos de superficie o enterrados sí 

Conductos de gas sí 

Conductos de agua: Sí

Alcantarillado: Sí 

Otros: televisión por cable y telefónica.”

No se sabía en el proyecto ni se había planificado la retirada o la necesidad de ir con cuidado con estos
servicios y luego además se dice que no aparece el descotado de los Pinos, cuando aparece el cote y el
descotado de los pinos existentes en cualquier medida y calibre,  añadiendo que lo tendrán que hacer,
utilizando medios manuales o mecánicos precisos y que acabe con corte de leña para su reutilización.

Los vecinos consideran que se les ha mentido directamente y les han trasladado las siguientes preguntas:

¿Van a asegurar el tránsito de peatones mediante una pasarela a la vecindad afectada por dicha obra?,
¿Cuándo?, ¿Quién es el o la coordinadora de seguridad y salud del plan?, ¿el o la directora de la obra?

Solicitan copia de todos los informes de incumplimiento por parte del contratista si los subiera.

¿En qué fecha está prevista la finalización de la obra y qué acciones está tomando este equipo de gobierno
para acelerar dicho momento?

¿Van a desmentir a los y las vecinas cuando aseguran que ustedes culpan al antiguo equipo de gobierno,
esgrimiendo falta de previsión sobre los servicios existentes y la eliminación de árboles?

Los vecinos entienden que hay alguien que no cuenta la verdad.

10. Pregunta formulada por la Sra. Cuenca Cuenca.

La plaza Francisca Revert Montiel precisa de atención y acción. Es necesaria la intervención y posterior
mantenimiento en cuanto a la limpieza de hierbas y jardinería.

Pregunta si tienen previsto actuar y cuándo.

11. Pregunta formulada por la Sra. Cuenca Cuenca.

Igualmente se precisa la intervención en los árboles del aparcamiento contiguo al supermercado en la
avenida Puig de l’Ofre.

Pregunta si tienen previsto intervenir.



12. Ruego efectuado por la Sra. Cuenca Cuenca.

Ruega que repongan la señal de la rotonda y la intersección de la avenida de Son Pillo y el  Puig de
Saragossa que está caída.

13. Pregunta formulada por la Sra. Cuenca Cuenca.

Denuncia  el abandono en la zona Galatzó y en concreto en la zona del Paseo Calvià que va entre el tramo
del skate Park y la rotonda de Cala Figuera. Pregunta si se tiene prevista la intervención.

14. Ruego efectuado por la Sra. Cuenca Cuenca. 

Lamenta que sigan sin ser  atendidas las  peticiones que se hicieron  en el  pleno pasado en cuanto al
mantenimiento del local de la asociación de la tercera edad.

15. Pregunta efectuada por el Sr. Molina Jiménez.

Señala que hay decenas de vehículos abandonados en la vía pública de Son Ferrer ocupando plazas de
aparcamiento y que nunca se mueven impidiendo con ello que otros vecinos puedan aparcar. Pregunta si
pueden comprobar que estos vehículos están abandonados e iniciar el protocolo correspondiente para su
retirada.

16. Pregunta efectuada por el Sr. Molina Jiménez.

En la esquina de la calle Xoriguer con calle Tudor, justo a la altura de la antigua entidad bancaria de Sa
Nostra y actual ubicación de la nueva farmacia de Margalida Comas, había hasta hace unos días un sano y
frondoso árbol  que de la noche al  día y sin saber nadie el  motivo, los servicios de mantenimiento de
Jardines del Ayuntamiento han talado y tapado el alcorque. Pregunta los motivos de esta tala y si plantarán
otro árbol para sustituir el anterior. Igualmente solicita el informe técnico de la retirada de este árbol por
parte del  departamento de jardines o del responsable, incide en que no solicita una explicación de un
político.

17. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaraz.

Reitera una pregunta formulada en el pasado mes de abril en relación a cuando se va a proceder a retirar la
poda que alguien dejó hace meses en el solar urbano municipal del antiguo edificio de protección civil.

Igualmente pregunta si se va a reparar la pared y la valla que delimita dicho solar.

La poda está muy seca y los vecinos de la zona tienen miedo de que alguien tire una colilla y se prenda
fuego. Consideran, además, que al ser un solar urbano y municipal debería dar ejemplo de limpieza y buen
estado.

18. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaraz.

Pregunta qué tipo de canalización se está realizando en la avenida de Cas Saboners esquina con la calle
Miguel de los Santos Oliver. Entienden que debe ser algo imprevisto y muy urgente, de otra forma no se
explica que se dé inicio de una obra de esas características en plena temporada turística delante de un
hotel.

19. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaraz.

Este año todavía no han instalado en la playa de na Nadala en Palmanova, una de las playas de la zona
con más afluencia de  personas con movilidad reducida,  la  plataforma con sombra  ni  el  baño asistido.



Desconocen si es porque van con retraso o porque han  decidido no instalarla. Algunas de las personas
usuarias de este servicio les han trasladado su preocupación por la falta de este servicio.

Pregunta si van a instalarlo y si es así cuándo creen que estará instalado.

La Sra. Monserrat Mayol indica que hay cosas que las instala el concesionario pero las pasarelas de paso u
otras estructuras las instala en Ayuntamiento. Hay un poco de retraso debido a que muchas se instalan con
material nuevo y se van adecuando las playas a medida de que llega el material, no obstante estiman que
en un mes estarán instaladas.

En dicha playa está prevista su colocación y se efectuará lo antes posible.  

20. Pregunta efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez.

En el pleno de octubre del año pasado y una vez hablado con el Santa Ponça Club de Fútbol solicitaron la
mejora de la iluminación del campo de fútbol del polideportivo de Santa Ponça. En el pleno de febrero de
este año le respondieron que ya se había llevado a cabo una actuación de mejora, no obstante desde la
directiva le  han informado que no ha sido así  y que al  Sr.  Tascón se lo  han comentado en repetidas
ocasiones.

El Sr. Alcalde, en el acto de clausura de la temporada de hace dos días, comentó que se va a llevar a cabo
esa mejora. Pregunta en qué punto está el arreglo.

21. Pregunta efectuada por el Sr. Martínez Rodríguez.

Señala que hasta el año pasado fue responsable de eventos de esta Corporación y todavía le siguen
llegando algunas peticiones o comentarios de personas que han prestado servicios a esta corporación.

Le han comentado que han pasado 6 meses desde que se llevó a cabo la cabalgata y todavía no han
cobrado algunos de los proveedores Pregunta en qué punto está.

Considera  que se  han podido  escudar  en  el  ciberataque  durante  un  tiempo  prudencial  pero  aquellos
proveedores que no han cobrado todavía piensan que el ciberataque les ha impedido hacer esos pagos
pero ya han pasado 6 meses.

Pregunta si podrían revisar dicha anomalía y proceder al pago de los servicios prestados.

El Sr. Alcalde responde que puede haber habido alguna circunstancia pero en cualquier caso la demora de
pago a proveedores era uno de los grandes problemas del ciberataque y se presta a explicar todo y cada
uno de los detalles del desastre que ha generado y todavía está generando. 

Incide  en  que  el  esfuerzo  que  se  está  haciendo  es  enorme  pero  a  pesar  de  todos  los  contactos  y
movimientos que se han hecho todavía queda trabajo por por hacer para volver a estar en el 100% de la
normalidad.

22. Pregunta efectuada por la Sra. Portells Sabater.

A la convocatòria i bases de subvencions de festes d'estiu i activitats que promoguin la participació de la
ciutadania per l’any 2024 es senyala clarament que l’objectiu es concedir aquests ajuts amb els principis de
transparència, concurrència,  objectivitat i no discriminació. La data de resolució i notificació a les entitats es
farà als tres mesos des de la data de presentació, descomptant els 20 dies hàbils que tenen les entitats per
presentar la documentació, per la qual cosa ens anam aproximadament entre el dia 10 a 12 de desembre
de 2023.

No obstant, a dies d’ara, les entitats desconeixen dels diners dels que disposaran. Demana el motiu pel que
no s’ha comunicat els imports atorgats dins el termini corresponent.



L’article 8.1 de les esmentades bases diu que s’estableix un mínim de 7.500 euros per zona quan per
número  de  resident  no  s’arribi  a  la  quantia  mínima,  no  obstant  parlam  de  que  l’àrea  de  Participació
Ciutadana no ha complit amb els terminis i les entitats o associacions no poden fer les contractacions per
les diferents activitats amb el temps necessari.

Demana si creuen que es poden organitzar unes festes sense saber si ha 7.500 euros o n’hi ha més.

Considera que aquesta situació ve provocada per no haver convocat a les associacions a l’hora d’elaborar
el contingut de les bases.

Demana si son conscients del que significa organitzar unes festes de manera voluntària. Considera que
està bé municipalitzar les festes d’estiu a les zones que no hi ha associacions però pareix ésser que l’equip
de govern té la ’intenció de fer-ho per tot Calvià. Demana si és així, si tenen la intenció de municipalitzar
totes les festes d’estiu del municipi.

Considera que amb aquestes actituds fan que el teixit associatiu del municipi perdi les ganes i la il·lusió i
demana que facilitin les tasques que fan les entitats, complint amb els terminis en forma a l’hora de notificar
els imports de les subvencions

23. Pregunta efectuada por la Sra. Portells Sabater.

El passat diumenge 23 de juny es va celebrar a Costa d’en Blanes la revetla de Sant Joan. Fins ara sempre
ha estat una festa popular pels veïns de la zona, no obstant aquesta vegada es va fer un esdeveniment
promogut per una empresa privada amb un muntatge de concert de dimensions més que considerable, una
barra de bar de més de 20 metres, un col·lapse d’aparcament important a tota la zona i els veïnats que es
suposa que eren els que ho havien de disfrutar varen quedar afora. 

Segons  té  entès  l’aforament  permès  a  l’autorització  era  de  1.000  persones  i  es  va  sobrepassar
exageradament. Una tinent de batle va fer unes declaracions a un mitjà de comunicacions afirmant que va
haver 4.000 persones.

Demana si aquesta situació es va controlar per part de l’Ajuntament i si és així demana els documents que
proven que hi va haver aquest control.

Igualment demana si a l’equip de govern li sembla segur que es celebri un correfoc a un espai on hi ha
4.000 persones quan l’aforament permès era de 1.000 persones.

24. Pregunta efectuada por la Sra. Portells Sabater.

A la passada revetla de Sant Joan es suposa que es va ampliar el servei de neteja prèvia a la festa.
Demana que va passar en vista que els espais com les aceres i les papereres estaven plenes de terra roja.

Igualment senyala que veïns els han traslladat que contenidors de fems, especialment de rebuig estan molt
bruts i plens de mosques. Demana quan tenen intenció d’utilitzar el camió netejador de contenidors per tot
el municipi.

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20240627&punto  =21  

A continuación la Alcaldía entrega a Secretaría las contestaciones a las preguntas formuladas en la sesión
plenaria de día 30 de mayo de 2024, de las que a continuación se transcriben las contestaciones:

1. Pregunta efectuada per la Sra. Pallicer Sánchez.

Un grup de mares de la Escoleta Municipal de Calvià, han traslladat la seva preocupació pel patí de nadons
que està ple de brutor i  escombraires. Fins ara han compartit  el  patí  gran però, a part d’utilitzar-lo els
nadons, és el lloc òn es fan els jocs d’aigua de cara a l’estiu i ara inutilitzable.



Demana si tenen en compte que aquest patí està inutilitzable i si estarà disponible de cara al mes que ve
per poder realitzar aquestes activitats.

Resposta de la Sra. Bonet Saum

A aquest pati és on hi ha estat temporalment els materials de les instal·lacions climàtiques que s'estava
muntant (aires condicionats), un cop acabada aquesta instal·lació només hi ha quedat una màquina de
recuperació d'aire que quedarà protegida per un tancament tipus pladur perquè no representi cap perill pels
infants i s'hi podrà continuar fent les mateixes activitats que abans.
Actualment,  ja  s'ha  retirat  el  material  sobrant  de  la  instal·lació,  a  excepció  dels  palets,  ja  que  la
coordinadora de l'Escoleta va demanar que els deixessin per a reutilitzar-los en el Centre. Per a acabar
l'obra  falta  el  moviment  de  la  màquina  exterior  d'aire  (anirà  darrere  de  la  porta  exterior  de  l'entrada
protegida per construcció) i la protecció de la màquina de renovació d'aire que és al pati de l'entrada.

4. Pregunta  efectuada por la Sra. Rojano Pérez. 

Pregunta si el Equipo de Gobierno tiene previsto convocar la Mesa de la Infancia (MIA).

Respuesta de la Sra. Prats Vidal

La fecha para la convocatoria estaba  prevista para el 21 de mayo, sin embargo por motivos administrativos
se cambió al 13 de junio.

6. Pregunta efectuada por la Sra. Francés Gárate. 

Por las noticias que les han llegado respecto a la modificación del decreto de excesos, ahora “decreto de
turismo responsable y mejora de la calidad en las zonas turísticas”, formula las siguientes preguntas:¿En
qué informes de Policía y Guardia civil se han basado para la nueva zonificación?. Si no existieran tales
informes y teniendo en cuenta que la propuesta de la zonificación es municipal, ¿cuál ha sido el criterio a
seguir  para la  nueva zonificación?¿Qué opinan ahora de que los  comerciantes de la  calle  Caravela o
Francisca Pujol, no puedan hacer lo que sí pueden hacer los de la calle Pinada?, ya que ahora vuelven a
haber líneas divisorias que es lo que les dijo desde el principio. La línea hay que ponerla en algún sitio y
siempre habrá alguien del otro lado que no le guste, por lo que ahora le gustaría saber, visto el criterio del
Equipo de Gobierno, cuál es su opinión.

¿Están de acuerdo con que pueda volverse a dispensar alcohol en el todo incluido en los hoteles y a
venderlo en los comercios por la noche, en aproximadamente 20 calles en las que antes no se podía?

¿Está este equipo de gobierno de acuerdo en que se puedan volver a publicitar  las  Partyboats en el
municipio?, ¿es este su concepto de turismo responsable?

¿Cuántos hoteles se ven afectados por el decreto en la nueva zonificación y por tanto ya no se les piden
esfuerzos a todos los sectores como hacía el anterior decreto?

Respuesta de la Sra. Monserrat Mayol

Ha sido una decisión política consensuada entre Ayuntamientos afectados, Consell de  Mallorca y Govern
Balear. Es un hecho contrastado que el destino turístico de Magaluf ha mejorado en los últimos años, los
establecimientos  se  han  renovado,  y  desarrollan  otra  línea  de  negocio,  más  enfocado  a  un  turismo
responsable con un perfil de cliente diferente.

Se ha valorado que la zona “caliente” que engloba la calle Punta Ballena, mitad del Paseo Marítimo Gabriel
Escarrer  y  sus calles  adyacentes,  todavía albergan algunos establecimientos de  ocio nocturno que se
identifican con el turísmo incívico, razón por la cual se ha considerado que debe estar afectada por el DL
2/2024



Tanto la C/ Caravela como Francisca Pujol, históricamente, han concentrado más personas que gustan del
turismo incívico. Sin embargo la C/ Pinada si bien está en la frontera de la zona “caliente”no resulta tan
atractiva para este tipo de turismo, debido a la tipología de comercio que está enfocada a turismo familiar
(comercio de ropa, comercios de piel, restaurantes, farmacia,etc)

A fecha de hoy, se ha observado para la toma de decisiones, que las reservas hoteleras que contratan TI en
el destino, son familias con menores (turismo familiar) los cuales no se excedan de consumo de alcohol,
ejemplo Fergus Club Mallorca Water Park (antiguo BH) que ha pasado de a tener un perfil de cliente joven
a familiar.

El perfil de Only Adult suele reservar el régimen AD, ya que tiene otros intereses y prefiere disfrutar de la
oferta complementaria del destino y de la isla en general, a la cual, en la actualidad, goza de más calidad,
no acorde con el perfil de turista del turismo incívico.

Si bien el DL 2/2024 no se pronuncia en la comercialización de fiestas y excursiones en barcos, si define y
acota, en el art  8 el  concepto, lo cual  no se hacía en el  DL/2020. Así,  lo  define como : “las fiestas o
acontecimientos multitudinarios como la realización de fiestas o bailes a borde de un barco con música
producida con medios mecánicos o electrónicos o mediante la actuación en directo de un músico o varios
músicos”. Así mismo prohíbe la recogida o devolución en cualquier punto de la zona afectada por el DL, así
como que los barcos entren a menos de 1 milla náutica desde la zona de la costa, de la zona afectada por
el DL 2/2024, no se oirá, ni servirá como reclamo para el turista que desea contratar este tipo de servicios.
Por tanto, con estas medidas se pretende paliar las party boats que no podrán operar en la zona afectada
por el DL. Sin embargo, cabe señalar que injustificadamente, también se veían afectadas las tradicionales
excursiones marítimas “golondrinas” razón por la cual sería injusto prohibir su comercialización y privar de
este servicio al turista responsable.

Los hoteles afectados por el DL están a disposición pública marcada por dicha zonificación del DL 2/2024

7. Pregunta efectuada por la Sra. Francés Gárate. 

En relación  a  la  publicación  en  el  BOIB de la  autorización  en  una zona de dominio  público  marítimo
terrestre entre la playa de Magaluf y la de Cala Viñas para la instalación de un circuito de motos acuáticas,
pregunta si el informe municipal fue favorable o desfavorable y solicita copia del mismo.

Del mismo modo pregunta si les parece oportuno el uso de 178.000 m2 de espejo de agua para hacer un
circuito de motos.

Respuesta de la Sra. Monserrat Mayol

El Ayuntamiento con fecha  06/06/2024 informa desfavorable a la petición realizada por FUNNY BEACH
ILLES S.L.. que solicita a la Conselleria de la Mar i cicle de l’Aigua. Direcció General Costes i litoral la
INSTALACIÓN  DE  ELEMENTOS  DE  TEMPORADA 2024-2025  consistentes  de  un  circuito  de  motos
acuáticas con plataforma y servicio sky-bus y un circuito rectangular de 4 boyas entre Magaluf y Cala
Vinyes.

12. Pregunta  efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

Con respecto a las residuales en el Paseo de Calvià,  a la altura de la mal llamada Plaza Miami, la plaza
que da acceso a un supermercado muy conocido y que afecta a su ciudadanía y a sus viviendas. Hace
meses le contestaron que se ponían en marcha. Pregunta cómo está este tema.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

De los informes de actuaciones se desprende que:



- No hay daños estructurales ni de ningún tipo en esta comunidad derivados de las redes municipales, por
lo que no cabe reclamación por daños

- No se han detectado deficiencias graves ni problemas estructurales en la  instalación interior  de esta
comunidad 

- Se han revisado las redes de saneamiento de la zona de Son Caliu y se encuentra en correcto estado de
conservación  y  mantenimiento,  no  detectándose  incidencias  destacables  que  puedan  provocar  esta
problemática. 

-  Los  desbordamientos  de  la  red  en  caso  de  precipitaciones  intensas  probablemente  se  derivan  de
conexiones de pluviales de edificios privados situados aguas arriba que producen la sobrecarga de las
redes y vertido puntual de aguas mixtas en el pozo ubicado frente a la entrada del parking de la comunidad.

- Calvià 2000 realiza un plan continuo de revisiones de instalaciones privadas interiores con el objeto de
detectar este tipo de conexiones incorrectas. Estas revisiones se realizan según desarrolla el  PLAN DE
INSPECCIONES DE INSTALACIONES INTERIORES DEL SISTEMA DE SANEAMIENTO DEL MUNICIPIO
DE CALVIÁ.

Se  trata  de  un  trabajo  planificado de largo  recorrido  que pretende  resolver  un  problema histórico  del
municipio.

En las  próximas fases de las actuaciones de revisión de interior de edificios privados en segundas líneas y
zonas residenciales, se le dará  prioridad a la zona de Son Caliu.

19. Pregunta efectuada por el Sr. Recasens Oliver.

En la Calle Córdoba solicitan que se ejecute el mismo proyecto que se ejecutó en la calle Zaragoza,  donde
consiguieron dirigir el tráfico de las personas mediante vallas y hacer además una mediana que impedía
que los coches o camiones hicieran giros bruscos.

Pregunta si van a hacer el mismo proyecto o similar para la calle Córdoba.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Se hará un estudio de viabilidad en caso de que sea necesario se realizará un proyecto.

21. Pregunta efectuada por la Sra. Cuenca Cuenca. 

La asociación de la tercera edad de Galatzó les ha preguntado cuándo se van a instalar las rejas en las
ventanas, los espejos, las cortinas y el cristal roto del salón.

Igualmente ruega que activen el mantenimiento y arreglen los desperfectos.

Respuesta del Sr. Prats Vidal

En ningún momento se han desactivado ni el mantenimiento, ni el arreglo de desperfectos de los locales de
las asociaciones de tercera edad, todo lo contrario se está llevando a cabo mucho trabajo al respecto.
Lamentablemente la lista de incidencias es muy larga y se intenta llegar a todas dando prioridad a las más
urgentes.

Ya se cambió un cristal que estaba roto, este otro esperamos poder cambiarlo en breve. Las rejas y las
cortinas están en lista y los espejos queremos ponerlos todos de una vez, ya que se han pedido en otras
asociaciones.

22. Pregunta  efectuada por la Sra. Cuenca Cuenca.



Con respecto a la zona de la petanca de Galatzó, los usuarios de las instalaciones les han trasladado el
mal estado de los bancos de madera. Preguntan si pueden restaurarlos o sustituirlos.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Los operarios harán una visita a la zona de Petanca de Galatzó y harán una valoración del estado de los
bancos y se determinará la mejor opción o restauración o sustitución.

24. Pregunta efectuada por la Sra. Muñoz Alcaraz. 

En los plenos de septiembre y noviembre del año pasado preguntó cuándo se tenía intención de poner en
funcionamiento el panel de control de vehículos del aparcamiento público de la calle Germans Moncada. Le
respondieron  que  funcionaba  perfectamente,  no  obstante,  nunca  ha  funcionado  o  al  menos  no
correctamente ya que durante gran parte del invierno siempre estaba completo a pesar de que apenas
había vehículos y ahora siempre está libre aunque no quepa ni un alfiler.

Ahora que el aparcamiento en la zona de Palmanova está complicado, los vehículos entran y dan vueltas
alrededor con las consiguientes molestias a los vecinos que residen en la zona. Pregunta cuándo creen que
ese panel podrá funcionar correctamente

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Este cartel con sus respectivos sensores, lo instaló el anterior gobierno Socialista, el cual invirtió dinero en
su  compra  pero  en  ningún  momento  valoró  debidamente  los  posibles  errores  del  sistema  y  su
mantenimiento con la empresa que lo instaló.

Esta empresa que lo instaló, vino a revisarlo en alguna ocasión pero viene cuando les llaman y no ofrece
revisiones periódicas para comprobar su perfecto funcionamiento, se les llama y vienen cuando pueden…

En Mantenimiento tampoco hay técnicos que sepan llevar su debido mantenimiento como toca.

El problema de este cartel parte de que el sistema utilizado no es eficaz y es susceptible a múltiples fallos
ya que este sistema consiste en hacer un conteo de los coches que entran y los que salen para poder
decirte si hay parkings libres o si está completo.

Pero  si  los  coches  no  entran  o  salen  por  donde  toca,  entonces  el  sistema  se  descuadra  y  da  una
información errónea de las plazas libres del parking.

Se van a poner más pilones para intentar que los coches entren por donde toca (por la derecha) y también
salgan por el sitio que le corresponde (izquierda) y llamar otra vez a la empresa para que lo deje calibrado.

Pero  esto no garantizará el  perfecto funcionamiento de este ya que si  un conductor entra por el  lado
equivocado, el sistema se volverá a descuadrar.

Esto es sin duda una mala gestión del anterior equipo de gobierno que tendría que haber valorado estos
posibles errores antes de realizar su compra e instalación.

25. Pregunta  efectuada por la  Sra. Muñoz Alcaraz. 

Estando prácticamente en junio, ha podido comprobar que las playas de Es Carregador y Na Nadala de
Palmanova siguen sin balizar. Han visto que se han instalado sombrillas hamacas e incluso se ha balizado
el  canal  de entrada de embarcaciones,  pero la  protección a los bañistas brilla  por su ausencia. Da la
sensación de que se ha priorizado el negocio en lugar de la seguridad. Pregunta cuándo creen que van se
van a balizar estas playas.



Respuesta de la Sr. Monserrat Mayol

El balizamiento a instalar por los adjudicatarios de las playas tiene un total de 9100 metros.

Este  debe  ser  instalado  según  pliego  de  condiciones  mediante  anclajes  ecológicos.  Considerando  la
longitud del mismo se ha producido la rotura del stock de anclajes ecológicos en la isla. Motivo por el que
ha sido imposible su completa instalación.

A la vista de lo indicado, en concreto:

Balizamiento de Playa PALMANOVA

El  balizamiento de  la  playa  de Palmanova fué  instalado el  día 1 de junio  de  2024 sobre  los  muertos
existentes como consecuencia de la citada rotura del stock de anclajes ecológicos. 

Balizamiento de Playa ES CARREGADOR 

El  balizamiento  de  la  playa  de Es  Carregador  fué  instalado el  día  30  de mayo de 2024,  cuando  las
disponibilidades de stock lo permitieron..

26. Pregunta efectuada por  la Sra. Muñoz Alcaraz. 

En la calle Roses Bermejo, en las terrazas de los bajos del número 15, se ha instalado un rentacar que ha
delimitado de una manera  muy burda dichas Terrazas para  usarlas  como aparcamiento  y  lavacoches.
Además, con el fin de salvar el desnivel de la acera han clavado una madera al asfalto. Los vecinos de esta
comunidad están indignados ante la impunidad con la que esta empresa está actuando. Pregunta si son
conscientes de esta situación y si lo son, qué medidas piensan adoptar.

Respuesta del Sr. Mas Sánchez

Si, lo hemos comprobado y se ha pasado al área de actividades que actualmente está investigando este
caso.

27. Pregunta  efectuada per  la Sra. Sabater Portells. 

En el plenari del mes passat va sol·licitar que es procedís a esbrossar i desratitzar el solar del carrer Miquel
de Cervantes i Benito J. Feijoo, annexe al restaurant Delfinos. Al mateix solar ha caigut un bocí de reixa.
Demana quan tenen previst instar als propietaris i comunicar que ha caigut un bocí de reixa.

Resposta del Sr. Thomás Quetglas

Ja el mes passat, es va tractar de contactar amb la propietat (a través del contacte telefònic de les tanques
publicitàries  situades en el  solar),  a  fi  de  transmetre-li  l'obligatorietat  de mantenir  la  seva propietat  en
correctes condicions higienicosanitàries.

Passat un temps, i davant la impossibilitat de contactar amb la propietat, s'ha procedit a emetre informe
tècnic per a iniciar un procediment d'Ordre d'Execució i instar la propietat a actuar.

En qualsevol cas, hem de tenir present que una Ordre d'Execució és un procés lent i que depèn d'uns
terminis administratius que no poden obviar-se.

En  el  cas  d'una  notificació  positiva,  es  concedeix  un  mes  al  ciutadà  perquè  realitzi  les  actuacions
sol·licitades.

D'altra banda, en cas de no poder-se notificar (notificació negativa), el següent pas és la publicació en el
BOIB, i també ha de concedir-se un mes per a realitzar les actuacions sol·licitades.

Amb això, simplement manifestar que hem iniciat el procés, però els resultats poden trigar un temps a ser
visibles.



Finalment, i  en cas que la propietat no realitzi  les actuacions sol·licitades en els terminis establerts, es
donarà trasllat de l'expedient al departament d'Inspeccions i infraccions per a procedir a imposar les multes
coercitives corresponents.

28. Pregunta  efectuada per  la Sra. Sabater Portells. 

Al carrer Miguel de Cervantes, a l’alçada del Restaurant «Saras» hi ha un clot enorme. Demana quan tenen
intenció d’arreglar-lo.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

En el citat carrer no hem trobat cap restaurant amb el nom “Saras”, hem trobat un denominat “Sandra’s”, i el
tècnic municipal no ha visualitzat cap forat enorme.

29. Pregunta  efectuada por  la Sra. Sabater Portells. 

Els veïnats dels apartaments Club Marina Portals del carrer Benito Feijoo li han comunicat que la setmana
passada en front  de  l’edifici  es  va  fer  una actuació  aixecant  canonades d’aigües  fecals.  Al  cap d’una
setmana ho varen deixar tot a l’aire i la pudor era insuportable. 

Per un altre banda es va agafar corrent de l’edifici d’una manera rudimentària i perillosa, amb un cable
domèstic  que  penjava a  l’exterior  a  la  vista  de  qualsevol  vianant.  Demana els  motius  de  fer  aquesta
actuació amb aquesta manca de cura.

Resposta de la Sra. Catalá Ribó

La sol·licitud es refereix a una reparació d'urgència de les xarxes de sanejament que presten servei a la
zona de Portals, a causa de la detecció de filtracions d'aigua fecal cap a la xarxa de pluvials. El diumenge
19/05 es va detectar aquesta filtració i el mateix dia es van posar les mesures necessàries per a evitar
abocaments d'aigües residuals, sent aquesta la prioritat durant tot el transcurs de l'actuació.

La reparació es va dur a terme entre el 20 i el 24 de maig, col·locant-se globus obturadors i una bomba de
transvasament d'aigües residuals per a poder mantenir servei de clavegueram als veïns del carrer Benito
Feijoo entre el número 1 i el 11. La reparació no estava exempta de complexitat i de risc per la necessitat
de mantenir les instal·lacions en servei, i probablement durant l'execució es van poder produir molèsties per
olors i soroll, atès que s'havia de mantenir el transvasament d'aigües mitjançant la bomba i fer el treball
amb la maquinària pesant, sent aquesta situació inevitable malgrat aplicar-se mesures.

Els treballs de reparació de la canonada es van finalitzar el 24 de maig, deixant la instal·lació en correcte
funcionament, amb la rasa tapada i formigonada fins que es va procedir a la reposició de l'asfalt i pintura el
divendres 7 de juny.

Puntualitzar que el cablejat al qual fa referència consistia en el cable de la bomba de transvasament que es
va connectar provisionalment a un quadre homologat  i  amb les  corresponents  proteccions situat  en  la
caseta municipal de l'estació d'impulsió de Quatre illes que gestiona Calvià 2000, no suposant un risc per a
tercers ni per al personal d'obra.

lamentem les molèsties que pugui haver provocat i es demana una mica de paciència davant actuacions
públiques que es realitzen en interès de tots els ciutadans.

30. Pregunta  efectuada por  la Sra. Sabater Portells. 

Veïnats de Costa den Blanes els han comunicat que al carrer Sant Eduard i l’àrea que l’envolta hi ha un
caos  circulatori  important  degut  a  la  quantitat  tan  gran  de  camions  de  gran  tonatge  que  circulen
constantment degut a les obres que fan. Afegit a això els vehicles aparquen de qualsevol manera perquè no
hi ha ratlles grogues pintades. Demana quan tenen intenció de solucionar aquesta situació.



Resposta del Sr. Mas Sánchez

Els tècnics han anat i han comprovat que el radi de gir és de 8m i és suficient perquè un camió giri sense
problemes.

No obstant això es van fer proves amb algun camió de Calviá 2000, els quals a més, mai ens han reportat
cap problema en aquesta zona.

31. Pregunta efectuada por  la Sra. Sabater Portells. 

Demana quan tenen intenció d’arreglar el paviment del carrer Sant Lluís entre el número 9 i 13.

Resposta del Sr. Thomás Quetlgas

El Carrer Sant Lluis, quant a paviment,  està igual de deteriorada que la mayoría de carrers del nostre
municipi. Com més aviat millor, la brigada d'obres municipal procedirà a fer un apedaçament.

32. Pregunta efectuada por  la Sra. Sabater Portells.

Al darrer plenari va demanar que es llevàs un aparcament al carrer Flors cantonada al Japó per la dificultat
que tenen els camions per girar. Demana quan tenen intenció de fer-ho.

Resposta del Sr. Mas Sánchez

S'estudiarà la seva viabilitat i en cas de ser-ho, es farà.

33. Pregunta efectuada por  la Sra. Sabater Portells.

Veïnats de Portals sol·liciten que es posi un grifo renta peus a la platja de l’Oratori, just devora del “Lilas”.
Demana si ho faran i quan.

Resposta de la Sra. Monserrat Mayol

Aquesta és una petició de fa molts anys, fins i tot estant vostès en l'equip de govern i que mai van fer.
En aquests moments aquest equip de Govern està estudiant la millor manera per a la instal·lació de renta
peus.

Y no habiendo más asuntos que tratar, a las trece horas y cuarenta minutos del día de la fecha, se levanta
la sesión, de la que yo, como secretaria, extiendo esta acta.

La Secretaria accidental pd.,                                                                                          El Alcalde, 


